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Výstava hraček

Také jste si všimli, že chropyňský zámek ožil? Pokud ano, jsme moc rádi, 
pokud ne, srdečně vás zveme na návštěvu, máte k tomu hned několik 
příležitostí. Můžete navštívit některou z našich sezónních výstav, anebo 
zrovna všechny najednou. Škola základ života je výstava ve víceúčelo-
vém sále, která končí 28. srpna, Výstava hraček je název další výstavy 
vhodné jak pro děti, tak dospělé, je instalována v přízemí zámku a bude 
otevřená až do konce sezóny 2022. Výstava Svět balónů, vznášedel 
a elegance malířky a ilustrátorky paní Evy Milotové je k vidění ve dru-
hém patře, výstava Emil Filla je venkovní. Obě budou rovněž přístupné 
až do konce letošní sezóny. V pátek 2. září bude zahájena další výstava 
s názvem „Co máme v duši?“, kterou připravují členky chropyňského 
kroužku malování. Tato výstava bude otevřená jen krátce, do 23. září, 
aby mohla následovat výstava zahrádkářů, ale o té až příště.
Jste-li příznivci hudby, zveme Vás v předvečer hodů, v pátek 2. září 
v 18:00 hod., na koncert kytarového kvarteta a klasické kytary s klari-
netem, máte-li v oblibě společenská setkání, přijďte na vernisáž výstavy 
„Co máme v duši?“, která proběhne v pátek 2. září v 16:00 hodin.
Děti s rodiči, ty větší i bez rodičů, zveme na tradiční Pohádkový zámek, 
který pro vás bude otevřen v sobotu 3. září, o hodovém víkendu, 
od 14:00 hodin.

Výstava hraček nyní krášlí prostory Zámku Chropyně, a to až do 30. září 
2022. Retro hračky nám zapůjčila a výstavu připravila pro malé i velké ná-
vštěvníky paní Andrea Miklasová a je na co se dívat. Vystaveny jsou hračky, 
s kterými si hrávaly ještě naše babičky i prababičky. Mezi skvosty patří kočárky 
na tříkolovém kovovém podvozku, s koly buď loukoťovými, nebo kovovými 
s dráty, s korbičkami vyplétanými proutím či dřevěnými, doplněnými malou 
textilní, většinou sklopnou, stříškou z konce 19. století. Součástí sbírky jsou 

Život na zámku

velké kočárky pro děti značky Liberta, Štegner, Zekiva, Waletr, Strong, atd. 
Můžete si také prohlédnout nespočet panenek, například zn. Gumotex, 
které se těšily velké oblibě v 50. letech minulého století. Kdo by neznal 
panenku Zuzanku, Lenku, Ivetku nebo snad Františka. Vystaveny jsou také 
kočárky pro panenky, peřinky a zavinovačky, postýlky malé či velké a dětské 
retro oblečení z období 20.-80. let minulého století. Na výstavě najdete 
i starou kredenc a vybavení do kuchyně. Zavzpomínáte i na šperky, oblečení, 
včetně nádherných historických svatebních šatů. 
Aby to nevypadalo, že je muzeum hraček jenom pro holky, najdete zde 
spoustu lákadel pro kluky. Vláčky s nádražím i tunelem, vojáčky, autíčka 
a také papírové modely lodí, vlaků i letadel.
Určitě bychom Vás rádi pozvali, abyste se přijeli podívat na sbírku hraček 
od Libuše Niklové, královny českých gumových hraček, jejíž jméno je spjato 
s Fatrou Napajedla. Libuše Niklová vytvořila v 50. a 60. letech legendární 
gumová zvířátka s varhánkovým tělem nebo nafukovací hračky, jako jsou 
buvol, žirafa či slon. Tato zvířátka a mnoho dalších retro hraček je umístěno 
v místnosti, kde si mohou děti a jejich rodiče hrát a na vlastní kůži vyzkoušet, 
že tyto retro hračky vydrží opravdu všechno. 
Těšíme se na Vaši návštěvu.                                          Ing. Barbara Yas

inzerce

Snažíme se, aby se návštěva zámku nebo procházka v jeho okolí stala 
relaxem nejen pro turisty, ale také pro obyvatele města, abyste k zám-
ku chodili rádi a bylo vám tam dobře.  Od 1. června letošního roku 
se provozovatelem chropyňského zámku stalo město Chropyně, protože 
naznalo, že si zámek zaslouží větší pozornost, než mu byla v posledních 
letech věnována. Správou zámku pověřilo příspěvkovou organizaci Služby 
občanům Chropyně. 
Okamžitě po převzetí jsme se pustili do práce, 20. června proběhl 
v Rytířském sále zahajovací koncert Tvorba pro žestě napříč stoletími, 
a tím se opožděně rozběhla letošní sezóna. 
Zámek je otevřen od úterka do neděle, vždy od 10:00 hod. do 18:00 hod., 
v 17:00 hod. začíná poslední prohlídka. K vidění jsou stálé expozice 
a výše uvedené výstavy, nabízíme klasickou prohlídku (komentovanou), 
nově také nekomentovanou a dětskou. Dětské prohlídky jsou vždy 
na objednání a jsou delší. Pro děti máme také venkovní hru a herničku 
na Výstavě hraček. Sezónu se pokusíme prodloužit do konce října, pokud 
nám to počasí dovolí.
Založili jsme Fb stránku zámek Chropyně, na které můžete sledovat 
aktuální dění, a také jsme rozšířili naše webové stránky www.sloch.cz 
o sekci „Zámek“, kam pro vás vkládáme zajímavosti.               SLOCH
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Až do 30. září 2022 je v zámeckém parku k vidění výstava věnovaná 
připomenutí 140 let od narození Emila Filly.
Emil Filla je jedna z nejvýznačnějších uměleckých osobností české 
moderny. Narodil se 4. dubna 1882 do rodiny železničního úředníka 
Františka Filly a Žofie, roz. Kotoučkové, v Chropyni. 
Výběr prezentovaný na výstavě zastupuje autorovu rozmanitou 
tvorbu, jež prošla celou řadou proměn.

Venkovní výstava 
ilustrací Emila Filly

Výstava obrazů malířky a ilustrátorky Evy Milotové
Zámek Chropyně nabízí v letošní turistické sezóně svým návštěv-
níkům mimo jiné i krásnou výstavu malířky a ilustrátorky paní Evy 
Milotové, která žije v nedalekém Hulíně.
Výstava nese název „Čas balónů, vznášedel a elegance“, její poe-
tické zobrazení života na přelomu 19. a 20. století, kdy ženy nosily 
elegantní šaty, rukavičky a klobouky a muži zase obleky a cylindry, 
je nádherným pohlazením na duši. Obrázky jsou plné barev a radosti 
ze života, očekávání toho, co přinese nové století.

Čas balónů, 
vznášedel a elegance

Vstupné:
Základní 80 Kč
Snížené 60 Kč
Rodinné 190 Kč
Školy 30 Kč
 
Snížené vstupné:
- děti 6 – 15 let
- studenti do 26 let s platnou ISIC kartou
- držitelé mezinárodních učitelských průkazů ITIC
- senioři 65 +
- osoby 55 + s platným Senior pasem
 
Volný vstup:
- děti do 6 let 
 (týká se pouze dětí v doprovodu rodičů, nikoli MŠ)
- ZTP, ZTP/P
- pracovníci sdělovacích prostředků po předložení novinářského 

průkazu
- pedagogický doprovod
 
Rodinné vstupné:
- 2 dospělí + max. 4 děti, na každé další dítě se vztahuje snížené 

vstupné.
 
Školní skupina:
Skupinu tvoří minimálně 10 žáků / studentů mateřských, základních, 
středních, vyšších odborných škol, učilišť a vysokých škol v dopro-
vodu jedné nebo více dospělých osob (pedagogický doprovod 
zdarma).

Ceník vstupů 
na Zámek Chropyně

Provozní doba
Zámku Chropyně
- od 20. 6. 2022 do 31. 8. 2022
 úterý-neděle od 10:00 hod. do 17:00 hod.

- a od 1. 9. do 31. 10. 2022 
 (na základě předchozí domluvy i jiné dny)
 pátek-neděle od 10:00 hod. do 17:00 hod.
 
Nabízíme:
- komentované prohlídky pro děti a dětské skupiny (na základě 

předchozí domluvy).

- komentované prohlídky pro seniory a seniorské skupiny 
 (na základě předchozí domluvy) 

- nekomentované prohlídky za běžné vstupné.
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V pořadí 23. zasedání Zastupitelstva města Chropyně proběhlo za účasti 
12 zastupitelů a dvou zástupců z řad občanů v lehce komorním pro-
středí obřadní místnosti městského úřadu. Z jednání se předem řádně 
omluvili M. Ivan, Ing. P. Kučeravec, V. Langrová, R. Lučan a M. Pospíšil. 
Na základě schváleného programu zastupitelé projednali následující:

Žádost občanů části Plešovec o obnovení odvodňovacího 
systému
Na návrh občanů místní části Plešovec byl projednán materiál, jehož 
záměrem bylo obnovení zrušených v přírodě žádoucích struktur, které 
by ozdravěly přírodní prostředí a současně vylepšily odtokové pomě-
ry při případných povodních v prostoru mezi krajskou komunikací 
z Chropyně do Skaštic a Plešovcem a dále v prostoru Spálených luk, 
kde, dle jejich tvrzení, došlo v rámci rozvoje socialistického zemědělství 
k negativním zásahům v krajině (rušení příkopů, remízků apod.). 
Ve věci proběhlo jednání se zástupcem firmy VEGI, s. r. o., který je znal-
cem dotčeného prostoru a má jako vodohospodář dobré předpoklady 
pro řešení problému a bylo konstatováno, že na Spálených loukách jsou 
možnosti řešení limitovány složitými vlastnickými vztahy k pozemkům 
a úpravy se zde nedoporučují. Naopak pro lokalitu sousedící s Plešov-
cem byla projednána náhrada stávajícího zatrubněného melioračního 
hlavníku otevřeným příkopem, což je po všech stránkách, a to i z po-
hledu vlastnických vztahů k pozemkům, proveditelné. Na zpracování 
studie obdrželo město nabídku v ceně 20 tis. Kč bez DPH. Do rozpravy 
se nikdo nepřihlásil, a Zastupitelstvo tak hlasy všech přítomných vzalo 
materiál na vědomí.

Návrh na pořízení změny Územního plánu Chropyně – pozemky 
související s restaurací Racek
Firma 4P REAL, s. r. o., podala návrh na změnu územního plánu v lo-
kalitě bývalé restaurace Racek, díky které by bylo možné daný objekt 
přestavět na bytový dům, což však odbor výstavby a ŽP nedoporučil, 
k čemuž se přiklonili i zastupitelé a jednohlasně daný návrh zamítli.

Návrh na pořízení změny Územního plánu Chropyně – část 
pozemku parcelní číslo 1577/5 v katastrálním území Chropyně
Také firma Ferdus, s. r. o, vlastnící pozemek v blízkosti benzínové stani-
ce, na němž chce vystavět nový firemní areál, podala návrh na změnu 
územního plánu tak, aby umožňoval výstavbu na celé ploše pozemku. 
Odbor výstavby a ŽP prostředí šetřením zjistil, že existují dvě reálná rizi-
ka spojená s ochranou veřejných zájmů při územně plánovací činnosti, 
a to konkrétně s ochranou zemědělského půdního fondu a protipo-
vodňovou ochranou zastavěného území města. Dopředu nelze míru rizik 
kvantifikovat. Navrhovatel je s riziky srozuměn a ve smlouvě o úhradě 
nákladů za pořízení změny územního plánu bude náležitě ošetřeno, aby 
město Chropyně bylo dostatečně ochráněno před případnými nároky 
navrhovatele v případě nemožnosti dokončit pořízení, případně roz-
pracované změny územního plánu. Pro další postup bylo Radou města 
uloženo projednání předmětné změny územního plánu na MěÚ Kroměříž 
s pořizovatelem. Pořizovatel již i odeslal městu Chropyně své stanovisko, 
které je s ohledem na možný konflikt s již dříve uváděnými veřejnými zájmy 
nedoporučující, a proto bylo navrženo usnesení, kterým Zastupitelstvo 
pořízení změny ÚP neschvaluje. Pro tento návrh usnesení se vyjádřilo 
8 zastupitelů, proti byl I. Juřena a B. Hrabalová a JUDr. N. Navrátilová 
se hlasování zdržela, takže usnesení k tomuto bodu nebylo přijato. (Pro 
přijetí usnesení je potřeba souhlas minimálně 9 zastupitelů.)

Zpráva o činnosti Rady města Chropyně
Mgr. S. Kalinec přednesl zastupitelům zprávu o činnosti Rady města. 
Mimo standardní zprávu zmínil, že zastupitelům byla předložena před-
běžná studie možné přestavby budovy bývalé knihovny na bytový dům, 
a taktéž, že město obdrželo nabídku na odkup pozemků v bývalých 
lázních za cenu 300 Kč/m2.  

Zpráva o činnosti Finančního výboru Zastupitelstva města 
Chropyně  
Předseda výboru Mgr. M. Bajgar, MBA, informoval, že od minulého jed-

nání Zastupitelstva se tento orgán sešel jedenkrát a projednal materiály 
týkající se finančních a majetkových záležitostí, které jsou předkládány 
na právě probíhajícím jednání Zastupitelstva města Chropyně. 

Zpráva o činnosti Kontrolního výboru Zastupitelstva města 
Chropyně
Předsedkyně výboru JUDr. N. Navrátilová informovala, že od minu-
lého jednání Zastupitelstva se tento výbor sešel dvakrát. Na svých 
jednáních se výbor zabýval mimo jiné kontrolou dokončené investiční 
akce „Dětské hřiště na ulici K. H. Máchy“, kontrolou dodržování 
právních předpisů při prodeji a pronájmu nemovitostí města, členové 
výboru se seznámili s procesem uzavírání smluvních vztahů, nájemních 
smluv nemovitostí i půdy. Výbor provedl kontrolu rozdělování dotací 
městem, věnoval se zimní údržbě v zimních měsících. Výbor se také 
nechal podrobně informovat o aktuálním stavu rozpracovaných 
investičních akcí.

Zpráva o činnosti Investičního výboru Zastupitelstva města 
Chropyně
Předseda výboru Ing. J. Kalinec informoval, že tento výbor se sešel 
jednou a na svém jednání se zaměřil na probíhající nebo dokončené 
investiční akce, např. na Městské kulturní středisko – revitalizaci 
společenského sálu, kompostárnu atp. Dále se pozornost soustře-
dila na rozpočtové opatření č. 2, kde dochází ke změnám v řadě 
investičních záměrů. Výbor se dále zabýval stavem chodníku v ulici 
Drahy, stavem a možnostmi řešení nové oplocenky ve vnitrobloku ulic 
Moravská – Nádražní a v rámci diskuse projednal stav komunikace 
u Chropyňského rybníka. V otevřené rozpravě došlo mezi zastupiteli 
k názorovému střetu ohledně rekonstrukce chodníku v ulici Drahy 
a také záměru výstavby zázemí pro házenou a klubovny v Plešovci 
z úvěrových prostředků. Vzhledem k tomu, že rozprava byla obsáh-
lejší, a navíc pokračovala i při projednávání rozpočtového opatření, 
odkazuji ty, které její obsah zajímá, na zápis z jednání uložený 
na webových stránkách města. Po ukončení rozpravy vzali, stejně jako 
předchozí zprávy, zastupitelé tento materiál jednomyslně na vědo-
mí a uložili Radě města, aby podnikla kroky nezbytné pro přípravu 
a realizaci rekonstrukce chodníku v ulici Drahy (M. Jedlička 
a Ing. V. Sigmundová se v tomto případě zdrželi hlasování) a dále 
zajistila prostřednictvím SMM Chropyně odstranění stávajícího nevy-
hovujícího oplocení víceúčelového hřiště ve vnitrobloku ulic Moravská 
– Nádražní (proti byla JUDr. N. Navrátilová).

Účetní závěrka města Chropyně za rok 2021, Závěrečný účet 
města Chropyně včetně zprávy o výsledku přezkoumání hos-
podaření za rok 2021, Rozpočtové opatření města Chropyně 
č. 2 v roce 2022
Při projednávání těchto bodů zastupitelé jednohlasně schválili dva 
zásadní materiály, včetně předepsaných podkladů, týkajících se hos-
podaření města Chropyně za rok 2021, a následně také rozpočtové 
opatření na rok 2022. 

„Městské kulturní středisko Chropyně – revitalizace spole-
čenského sálu“ - pověření Rady města Chropyně uzavíráním 
dodatků smluv
Starostka města Ing. V. Sigmundová informovala zastupitele o postupu 
prací na rekonstrukci MKS. Zatím probíhají bourací práce, odkrývání 
konstrukcí. Ukazuje se, že to, co bylo skryto pod falešnou slupkou 
obkladů a kulis, je už za hranicí své životnosti. Dřevěné konstrukce jsou 
napadené houbou, práchniví. Teplovody, kanalizace a další rozvody 
jsou už zkorodované a nefunkční. Současně bourací práce odhalily 
nedostatky v původní realizaci stavby, které je nutné opravit, případně 
doplnit či sanovat, což bude mít za následek nutnost víceprací oproti 
původnímu rozpočtu, které zástupce zhotovitele předběžně odhadl 
na 7,5 mil. Kč. Bude nutné nechat tyto práce projektantem dopracovat 
a následně nacenit položkovým rozpočtem. S ohledem na probíhající 
stavební práce a nutnosti uzavírání dodatků bez časového narušení 
postupu prací bylo navrženo, aby Zastupitelstvo pověřilo Radu města 

Z jednání Zastupitelstva města
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Vím, že v řadách členů jednotky dobrovolných hasičů pracují zodpo-
vědní, spolehliví a obětaví lidé. Důkazem je i poděkování, které velmi 
ráda otiskuji.

Věra Sigmundová

Vážená paní starostko,
dovolte mi, abych alespoň touto formou poděkoval Jiřímu Baďurovi, 
členovi vaší JSDHO, za vynikající plnění úkolů v místě mimořádné 
události, a to požáru v Českém Švýcarsku. 
Jako všichni ostatní plnil úkoly, které jsem mu zadával, s enormním 
nasazením a zcela bez problémů. Toto nasazení bylo o to obtížněji 
vykonavatelné hlavně z důvodu velmi vysokých teplot a velmi těžce 
přístupného terénu. Navíc se na vynikající úrovni zhostil role zásobo-

Poděkování

dzdrojj: laurafries.com
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odsouhlasováním těchto dodatků dle uvedeného seznamu prací 
do maximálního finančního navýšení ceny a termínu, což také zastu-
pitelé jednomyslně schválili.

Majetkoprávní záležitosti
Radní M. Jedlička přednesl materiál týkající se bezúplatného převodu 
dvou parcel v katastru města prostřednictvím Úřadu pro zastupování 
státu ve věcech majetkových. Jedná se o účelovou veřejně přístupnou 
komunikaci nacházející se v polní trati. Zastupitelé nabytí těchto 
pozemků do majetku města jednohlasně schválili. 
Zastupitelé následně schválili také žádost majitelů novostavby na Pod-
lesí o možnost zvýšení oplocení proti původním podmínkám výstavby 
z důvodu ochrany soukromí na pozemku, směnu stavebního pozemku 
v blízkosti ČOV za parcelu v místní části Plešovec a dotace z rozpočtu 
města na podporu financování sociálních služeb.

Rozhodnutí věřitele o částečném zastavení exekuce 
k 01.07.2022
Paní starostka informovala zastupitele, že byla kontaktována osobou, 
které v souvislosti s neplacením nájemného v městském bytě vznikl 
v minulosti dluh ve výši 37.392 Kč a v následném exekučním řízení již 
od roku 2012 zaplatila jak dlužnou částku, tak i úroky navíc v částce 
přes 222 tis. Kč a požádala prostřednictvím paní starostky Zastupi-
telstvo o částečné zastavení exekuce a prominutí povinnosti platit 
budoucí úrok. I tak bude muset ještě v letošním roce uhradit částku 
cca 40 tis. Kč. Paní B. Hrabalová vznesla dotaz, zda není možné ža-
datelce odpustit všechny budoucí závazky, Ing. V. Sigmundová však 
konstatovala, že dle právníka je navrhovaný postup jediný možný. 
Zastupitelé následně zastavení exekuce jednomyslně schválili. 

Všeobecná rozprava
Mgr. M. Vlasatý vznesl dotaz na ředitele SMM Chropyně ohledně 
důvodů navýšení cen vstupného na městské koupaliště. Pan D. Kon-
dler sdělil, že SMM byla nucena se obrátit na Radu města s žádostí 
o schválení zdražení vstupného o 40 %, což představuje zdražení jed-
notlivého vstupného u dospělých na 140 Kč a u dětského vstupného 
na 110 Kč, a to hlavně z důvodu zdražení elektrické energie, která 
je odebírána pouze z distribuční soustavy společnosti Fatra, a. s. 
V důsledku problémů s energiemi došlo téměř k trojnásobnému na-
výšení ceny el. energie. Konkrétně u koupaliště to znamená navýšení 
ceny o cca jeden mil. Kč na sezónu. Při nízkých ranních teplotách 
dochází k poklesu teploty vody v bazénech velmi rychle, tepelnými 
čerpadly lze zvýšit teplotu vody max. o 3 °C, v loňském roce stálo 
vytápění při temperaci teploty o 3 °C cca 3.000 Kč/hod, při dnešních 
cenách cca 9.000 Kč/hod. Mgr. S. Kalinec připomenul, že město 
přispívá chropyňským dětem na permanentku a při nákupu získají 
zpět 250 Kč, D. Kondler zmínil, že i zdravotní pojišťovny přispívají 
na sportovní aktivity, včetně plavání.
Ke slovu se přihlásila paní H. Štrublíková za oddíl národní házené. 
Stejně jako ona i jiní členové oddílu nesouhlasí s rozhodnutím Rady 
města Chropyně o odložení investiční akce „Šatny a zázemí pro tenis 
a národní házenou Chropyně“. Z jednání Zastupitelstva před rokem 
odcházela s dobrým pocitem, že zastupitelé jsou této akci nakloněni 
a chtějí podniknout kroky k její realizaci. Dnes bude odcházet 
s opačným pocitem. Zastupitelům se opakovaně pokusila přiblížit 
nevyhovující podmínky zázemí pro tento sport v našem městě a ape-
lovala na spuštění investice s ohledem na množství významných akcí, 
které oddíl NH v průběhu roku pořádá na celorepublikové úrovni.

SK

Z jednání Zastupitelstva města

vače potravinami a zajištění pitného režimu pro ostatní týmy v celku 
našeho odřadu.
Bylo mojí osobní radostí vést tento tým, jehož byl neodmyslitelnou 
součástí, coby v pořadí třetí odřad HZS Zlínského kraje, jenž plnil úkoly 
na místě MU v termínu 3. – 6. srpna 2022.
S přátelským pozdravem velitel odřadu Hasičského záchranného sboru 
Zlínského kraje

npor. Ing. Jaroslav Maniš
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Rada města Chropyně se sešla od vydání minulého čísla Zpravodaje 
čtyřikrát. 
Dne 6. června mělo jednání, kterého se zúčastnili všichni radní, 
na programu 23 bodů, při jejichž projednávání Rada města mimo jiné: 
- doporučila Zastupitelstvu schválit směnu pozemku v blízkosti 

ČOV za pozemek v Plešovci;
- schválila uzavření Smlouvy o vykonání přezkoumání hospodaření 

města Chropyně za rok 2022 mezi městem Chropyně a firmou 
ŠTOLFOVÁ AUDIT, s. r. o., za cenu 42.000 Kč;

- doporučila Zastupitelstvu schválit Rozpočtové opatření města 
Chropyně č. 2 v roce 2022; 

- schválila uzavření smlouvy o pachtu na pozemek o výměře 
800 m2 v lokalitě Hrad a taktéž na pozemek o výměře 400 m2 
v ulici Nádražní, obojí za účelem zahrádkářské činnosti;

- schválila uzavření Dohody o ukončení Smlouvy o umístění 
a provozování kontejnerů uzavřené s firmou TextilEco, a. s., jejímž 
předmětem je sběr oděvů, obuvi a textilu; důvodem k uzavření 
dohody ke smlouvě je prodloužení výpovědní doby za účelem 
splnění finančních závazků vyplývajících ze smlouvy a zkvalitnění 
poskytovaných služeb;

- schválila uzavření smlouvy na pojištění vypůjčených movitých věcí 
umístěných na zámku v Chropyni mezi městem Chropyně a firmou 
Kooperativa pojišťovna, a. s.;

- vzala na vědomí informaci o přetrvávajících problémech, přede-
vším o práci se záznamy na pultu centralizované ochrany obvodního 
oddělení Policie ČR a uložila vedoucí Finančního odboru předložit 
na nejbližším jednání Zastupitelstva návrh na zajištění finančních 
prostředků ve výši 100.000 Kč pro realizaci zakázky „Výměna pultu 
centralizované ochrany“;

- schválila organizaci ZŠ Chropyně výjimku z nejvyššího počtu dětí 
a žáků ve školní družině na pracovišti J. Fučíka; po zvýšení bude 
kapacita školní družiny 120 dětí;

- schválila výjimku v počtu dětí na třídu v MŠ Chropyně pro školní 
rok 2022/2023 na počet 26 dětí ve čtyřech třídách;

- pověřila organizaci Služby občanům Chropyně zajištěním provozu 
Zámku Chropyně;

- stanovila počet členů Komise Rady města Chropyně Sbor pro 
občanské záležitosti s účinností od 01.07.2022 na 6 a jmenovala 
novou členku této komise;

- souhlasila s tím, aby člen Rady města Chropyně pan Martin 
Jedlička při příležitosti občanských obřadů vítání občánků dne 
11.06.2022 měl právo užívat závěsného znaku se státním znakem 
České republiky.

V pořadí 105. jednání mělo na programu pouze jeden bod, po jehož 
projednání RM doporučila Zastupitelstvu města Chropyně schválit 
částečné zastavení vedené exekuce proti dlužníku města Chropyně, 
a to pro budoucí úroky. Samotný dluh byl uhrazen.

Také 106. jednání městské Rady, dne 20. června, proběhlo za plné 
účasti radních a na programu mělo projednání celkem 14 bodů. Radní 
toho dne mimo jiné:
- schválili úpravy Rozpočtu města Chropyně na rok 2022 v rámci 

třídy 5 Bezpečnost státu;
- schválili uzavření smlouvy o pachtu na pozemek o výměře 360 m2 

v lokalitě Drahy, za účelem zahrádkářské činnosti; stejně jako 
u pozemku U Hejtmana o rozloze 192 m2; 

- doporučili Zastupitelstvu schválit prodej části pozemku parcel-
ní číslo 245 o výměře cca 96 m2 v katastrálním území Plešovec 
za celkovou cenu 25.000 Kč;

- schválili uzavření smluv o poskytnutí dotace z rozpočtu města 
pro organizace Kroměřížská dráha, Zdravotní klaun, Svaz tělesně 
postižených MO Chropyně a Pionýr;

- vzali na vědomí rozsudek Krajského soudu v Brně, kterým soud 
zamítl žalobu města Chropyně proti rozhodnutí Úřadu pro ochranu 
hospodářské soutěže o zrušení veřejné zakázky na investiční akci 
„Přírodní park Chropyně“, a uložili vedoucí Finančního odboru 

zahájit vymáhání vzniklé škody po externím administrátorovi této 
soutěže;

- schválili zadávací podmínky na veřejnou zakázku „Retoping po-
vrchu házenkářského hřiště“;

- souhlasili s návrhem na pokácení 4 kusů smrku ztepilého v ulici 
Tyršova u bytového domu čp. 591;

- rozhodli o přistoupení města Chropyně k řízení o komplexních 
pozemkových úpravách v katastrálním území Záříčí;

- schválili uzavření dodatku č. 2 ke smlouvě o svozu a likvidaci 
komunálního odpadu, kterým se upravuje frekvence svozu skla;

- souhlasili se změnami v ceníku organizace SMM Chropyně 
od 01. 07. 2022.

Zatím poslední jednání proběhlo dne 18. července 2022, na tomto 
jednání bylo projednáno celkem 31 bodů, u nichž Rada města mj.:
- schválila úpravu Rozpočtu města Chropyně na rok 2022;
- vzala na vědomí rozbor hospodaření města Chropyně za 1. po-

loletí roku 2022;
- doporučila Zastupitelstvu schválit prodej vodovodní přípojky 

s příslušenstvím nacházející se na ulici Hrad;
- uložila ředitelům příspěvkových organizací předložit v rámci zprávy 

o hospodaření za 3. čtvrtletí informaci o vývoji spotřeby a cen 
energií za období 2019–2022;

- schválila uzavření veřejnoprávní smlouvy o poskytnutí dotace 
z rozpočtu města Chropyně se spolkem Linka bezpečí ve výši 
4.000 Kč;

- vzala na vědomí informace k podání Správy železnic, s. o., kterým 
vyzvala město Chropyně k odstranění zeleně z městských pozemků 
v blízkosti železnice, vzhledem k tomu, že tato zeleň je vnímána 
jako zdroj ohrožení dráhy;

- schválila cenovou nabídku na administraci dotace z programu 
Ministerstva pro místní rozvoj „Rekonstrukce a přestavba veřejných 
budov“;

- souhlasila se stavbou „Zpevněná plocha pro parkování osobních 
aut“ u rodinného domu na Podlesí;

- uložila vedoucímu Odboru výstavby a ŽP svolat ve věci stavby 
„Chropyně, Podlesí, kabel NN, obnova“ ústní jednání za účasti 
zástupců projektanta, města Chropyně a vlastníků nemovitostí, 
kteří nesouhlasí s umístěním připojovacích sloupků na distribuci 
NN na své nemovitosti s cílem dohodnout přemístění předmětných 
sloupků z veřejných prostranství v maximálním možném rozsahu;

- schválila uzavření příkazní smlouvy na administraci výběrového 
řízení pro akci „Oprava střechy Střediska volnočasových aktivit, 
Chropyně“;

- schválila na doporučení výběrové komise ekonomicky nejvý-
hodnější nabídku na zadávanou veřejnou zakázku, kterou podala 
firma Umělky, s. r. o.; cena prací dle nabídky činí 2.210.391,70 Kč 
s DPH;

- schválila cenovou nabídku na administraci dotace z programu 
Ministerstva pro místní rozvoj „Rekonstrukce místních komunikací 
v Chropyni“;

- schválila vypracování projektové dokumentace pro stavební 
povolení a realizaci připravované akce „Rekonstrukce chodníku 
Drahy, Chropyně“;

- souhlasila s návrhy na provedení podzimních výsadeb na pozem-
cích ve vlastnictví města Chropyně;

- schválila uzavření smlouvy o dílo na projektovou dokumentaci 
„Demolice a výstavba nové – ČS Plešovec – střed“;

- schválila uzavření darovací smlouvy s Nadací Agrofert pro jednotku 
SDH Chropyně na nákup rozbrušovací motorové pily a detektoru 
plynů;

- schválila přidělení bytu v DPS;
- schválila mimořádné poskytnutí finančních prostředků ze schvá-

leného rozpočtu Základní školy Chropyně ve výši 700.000 Kč;
- vzala na vědomí rozbor hospodaření organizace Základní škola 

Chropyně za 2. čtvrtletí roku 2022.
SK

Z jednání Rady města
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Je tomu již více jak jeden rok, co byl v Chropyni zaveden nový systém 
nakládání s komunálním odpadem. Dosavadní zkušenosti ukazují, 
že převážná většina občanů našeho města třídí v potřebné kvalitě 
a svědomitě a zaslouží si velké poděkování. Část občanů má však 
přístup ke třídění odpadů přinejmenším nevstřícný a značnou měrou 
tak znehodnocuje úsilí ostatních obyvatel města a potenciál nového 
systému. V důsledku nesprávného počínání těchto osob se ve směsném 
odpadu nacházejí plasty, papír, kovy a další využitelné složky a co je vel-
mi závažné, tak v hnědých nádobách na biologicky rozložitelný odpad 
se nacházejí sice bioodpady, ale v plastových taškách, případně jsou 
zde odloženy přímo směsné komunální odpady. Dále sem občané 
vhazují zvířecí exkrementy a uhynulá zvířata, což je rovněž nežádoucí. 
Město Chropyně v oblasti oddělování bioodpadu z komunálního 
odpadu již mnohokráte apelovalo na občany prostřednictvím rozhla-
su a Zpravodaje města, avšak prakticky bez hmatatelného výsledku. 
V hnědých nádobách na bioodpad, a to zejména v nádobách na sídlišti, 
se stále nachází velké množství složek odpadů, které do nich nepatří, 
a takový obsah nádob pak vylučuje jejich zpracování na kompostárně 
s následným využitím kompostu při údržbě zeleně.

Pokud se morálka občanů v třídění odpadů nezlepší, dojde, a to již 
velmi brzy, k tomu, že město Chropyně jako původce komunálního 
odpadu nebude plnit zákonem stanovené limity ve třídění odpadů 
a v té souvislosti nastane progresivní zvýšení poplatků za ukládání 
odpadů na skládku. V konečném důsledku dojde ke zvýšení poplatku 
za odpad všem občanům Chropyně, a to přibližně na dvojnásobek 
stávající výše. Problematiku je třeba začít brát opravdu vážně. Zave-
dení nového systému v třídění odpadů je nutno chápat jako logický 
důsledek tlaků, které vytváří nejen národní, ale i evropská legislativa. 
Jen díky novému systému máme v Chropyni řekněme levné uložení 
směsného odpadu z černých popelnic na skládce. Pokud se ale ob-

Šlendriánství ve třídění odpadů se prodraží
čané v třídění nezlepší, tak v důsledku rostoucích zákonných nároků 
na třídění odpadů dojde brzy ke zdražení a nebude malé.

V daných souvislostech vyzýváme občany k tomu, aby zejména:

- nevhazovali papír, plasty, kovy a nápojové obaly do černých 
nádob na směsný komunální odpad,

- do modrých a žlutých nádob dávali pouze odpad, na který 
jsou určeny, a co je důležité, je třeba odpady objemově 
zmenšit, aby zabíraly v nádobě minimální prostor,

- do hnědých nádob ukládali pouze organické zbytky rost-
linného původu, a to bez plastových obalů a směsného 
komunálního odpadu. Dále sem nepatří zvířecí exkrementy, 
uhynulá zvířata nebo kosti zvířat, které je třeba odkládat 
do černých nádob.

Odpady, které občané uloží do černých nádob, se již nijak nedotřiďují 
a jsou sváženy přímo na skládku. Obsah žlutých a modrých nádob 
se ještě dotřiďuje na dotřiďovací lince, takže pokud se do těch-
to nádob dostanou nějaké drobnosti, které sem nepatří, tak zde 
se zajistí náprava. Co se týká hnědých nádob na sídlišti, tak pro povahu 
a vlastnosti bioodpadu nelze provádět oddělení nežádoucích složek 
z odpadu dotříděním, a proto jejich obsah končí rovněž na skládce. 
Tato skutečnost nemalou měrou prodražuje svoz a následné uložení 
odpadů na skládce!

Jsme připraveni věnovat se postřehům a návrhům občanů, které 
by mohly přispět ke zlepšení výsledků systému, a pevně věříme, 
že se přístup občanů ke třídění odpadů zlepší. Jde nepochybně o společ-
ný zájem udržet náklady systému v co nejpříznivější finanční náročnosti.

JiPo
inzerce
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• DŮLEŽITÉ UPOZORNĚNÍ • DŮLEŽITÉ UPOZORNĚNÍ • DŮLEŽITÉ UPOZORNĚNÍ •

Rok se s rokem sešel a my v Chropyni opět budeme slavit Chropyňské hody. Proč slavíme v Chropyni hody? Hody jsou oslavou patrona místního 
kostela. V našem případě je tím patronem sv. Jiljí, jehož památku si podle církevního kalendáře připomínáme 1. září, proto hody o prvním víkendu 
v září, tj. 2. až 4. září.

Přijměte pozvání na Hody

Co nás tento rok čeká?  
V pátek odpoledne Chropyňské hody zahájí vernisáž výstavy obrazů 
„Co máme v duši?“, kterou připravily místní „umělkyně“ v kroužku ma-
lování. Po výstavě se budete moci zaposlouchat do kytarového kvartetu 
K4 nebo do tónů klasické kytary s klarinetem v seskupení SeNo duo. 
Tento koncert se uskuteční v Rytířském sále chropyňského zámku.
Ve večerních hodinách na sokolském stadioně bude pro děti připraveno 
letní kino s animovanou pohádkou Croodsovi – Nový věk.

Sobotní dopoledne bude v areálu chropyňského zámku patřit pro-
dejcům ručních výrobků. Přijďte se podívat na jarmark a nakoukněte 
tak pod ruce perníkářce, mýdlařce nebo tkadleně. Ochutnat můžete 
skvělou medovinu a jiné dobroty. Během odpoledne se park promění 
v planetu dinosaurů. Ten, kdo má rád jízdu vláčkem, bude se moct svézt 
po okolí Chropyně.
Na pódiu zahájí program skvělý a jedinečný břichomluvec Zdeněk 
Polách (finalista soutěže Československo má talent), který s sebou 
přiveze i legendárního Matýska. Dále bude pro děti připraven program 
Bambino party.cz.
Rodinné centrum Sedmikráska a Služby občanům Chropyně, p. o., pro 
děti nabídnou tradiční tvořivé dílny. A to ještě není vše. Opět ožije také 
chropyňský zámek. V zámeckých komnatách i v tajuplném podzemí 
na vás čekají bytosti z nejrůznějších pohádek. Bude veselo i trochu stra-
šidelno! Podvečer bude patřit kroměřížským kapelám Nšoči a DnesNe. 
Večer pak tradičně rozproudí krev v žilách kapela EXPO a Pension.

Nedělní program zahájíme hodovou mší. K tanci a poslechu zahraje 
dechová kapela Hanačka z Břestu. I tento rok nebudou chybět pěvecké 
spolky Chropyňské babky a Móresáci. Soubory Ječmínek a Chropyňáček 
zatančí a zazpívají v duchu folklóru.
Zlatým hřebem nedělního programu bude křest knihy, která nese ná-
zev Pozdravy z Chropině i Chropyně, jejíž autorkou je místní rodačka 
paní Martina Kunčarová. Nedělní hodový podvečer uzavře cimbálovka 
Dubina. Na Vaši návštěvu se těší pořadatelé.          

SLOCH
inzerce

Prosím, nezapomeňte na změnu! 
Uzávěrka Zpravodaje č. 8/2022 je

1. září
Vaše příspěvky přijímáme do 12:00
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Rozhovor s autorkou knihy Pozdravy z Chropině i Chropyně paní Mar-
tinou Kunčarovou

Není to poprvé, co usedám ke kávě s Martinou Kunčarovou, 
abychom spolu udělali rozhovor pro náš Zpravodaj. Naposled 
jsme se takto setkali po výstavě k výročí společnosti Techno-
plast. Její články si můžete přečíst i v každém vydání Zpravodaje 
pod názvem „Kde to naši předci důvěrně znali“. Už dávno jsem 
Ti chtěl říct, že si Tvoje články čtu až po vydání Zpravodaje. 
Nechávám si je k nedělní kávě.
Děkuji, tak to beru jako velkou pochvalu. Musím říct, že mi vždycky udělá 
radost, pokud lidé reagují na to, co jsem napsala, a úplně největší radost 
mám, pokud donesou třeba staré fotografie nebo třeba zavzpomínají 
na své dětství a podělí se svým příběhem. Vlastně asi tuhle sérii ve Zpra-
vodaji zakončím informacemi, které se ke mně dostaly jako reakce 
na články, které každý měsíc vycházejí. 

Důvod, proč jsme se potkali tentokrát, je ale tvoje nová knížka, 
kterou vydává SLOCH. To je přeci jen něco jiného než články 
ve Zpravodaji. Co bylo impulsem pro její napsání.
No, první impuls byl pocit, že mám doma opravdu hodně starých 
pohledů Chropyně a že by bylo fajn se o ně podělit. To jsem netušila, 
kolik starých pohledů města má i Květa Dvořáková… smích. Při úklidu 
knihovny jsem našla knížku Jiřího Šírka a Josefa Bibra „Kojetín na starých 
pohlednicích“ a věděla jsem, že v tomhle je Kojetín hodně před námi. 
Publikací o historii města mají hodně a opravdu zajímavé. A když něco 
chceš, tak proto musíš něco udělat. Nejdřív jsem sondovala u kolegyň 
v práci, jestli by je taková knížka zajímala, pokud si vzpomínáš, tak 
i Tebe jsem se ptala na tvůj názor.  

Ano, vzpomínám. Mluvili jsme o tom, že pro město Chropyně 
by taková publikace mohla být zajímavá.
No, tak já jsem oslovila ředitelku nové organizace SLOCH Mgr. Janu 
Kutou, jestli by byl zájem a mám začít na projektu pracovat. Musím 
říct, že dát do kupy takovou publikaci nebylo jednoduché, ale nakonec 
se vše podařilo. Jsem moc ráda, že se obyvatelům našeho města dostane 
do ruky knížka, která jim pomůže zavzpomínat nebo objevit krásy staré 
Chropyně. S financováním pomohlo i město Chropyně a zájem, který 
o knížku projevila starostka Ing. Věra Sigmundová, byl určitě významným 
krokem k jejímu dokončení a realizaci.

Knížka ale není jen ucelenou sbírkou pohlednic. Samozřejmě 
vím, že jsi je doplnila zajímavými příběhy.
Ano, protože si myslím, že i sebekrásnější sbírku pohlednic si prohlédneš 
jednou nebo dvakrát, pak ukážeš dětem nebo známým, ale nemáš moc 

důvodů se ke knížce vracet. Takže jsem na základě reálných historic-
kých faktů, vyhledaných v archívech, ve starých novinových zprávách, 
vyhledala důležité údaje a na jejich základech postavila příběhy, které 
nás zavedou do zámku, kostela, do školy, ale také třeba do cukrovaru 
nebo Technoplastu. I když jednotlivé návraty do minulosti jsou smyšlené 
příběhy, tak vždy mají faktický základ. V poznámkách je možné dohle-
dat zdroje informací, pokud by to někoho opravdu zajímalo. Pro ostatní 
to může být inspirace k povídání si s dětmi nebo vnoučaty.
Myslím, že každý by měl znát pár faktů z historie rodného města nebo 
města, ve kterém prožije kus svého života. A opravdu, není to jenom 
Ječmínek, co nás proslavilo. Ve městě žilo a žije spousta schopných 
a šikovných lidí. Koneckonců důkazem toho je i tato kniha, spolupráce 
s tebou a tvojí ženou na grafice byla moc fajn a odvedli jste opravdu velký 
kus práce. Realizovali jste všechno, co jsem si vymyslela. Stejné to bylo 
s Květou Dvořákovou, na ní je vidět, že má tohle město stejně ráda jako 
já, a sbírka, kterou založil už její dědeček, je unikátní. Poděkování si ale 
zaslouží všichni zúčastnění – SLOCH, město Chropyně a také pan učitel 
Mgr. Jiří Klabal, který na korektuře odvedl precizní práci. A opravdu 
velkou radost mi udělala Mgr. Jitka Zezulová, ředitelka MZA v Kroměříži, 
svým průvodním slovem.

Jsem moc zvědavý, jaký ohlas bude tento projekt mít. Myslím 
si, že osloví nejen ty, co v Chropyni bydlí, ale i ty, co už se od-
stěhovali a stále mají vztah ke svému rodišti.
Jediné, co můžu všem, kteří mají o knížku zájem, doporučit, je s koupí 
neotálet. K prodeji je opravdu omezené množství výtisků. A abych nezapo-
mněla, slavnostní křest knihy proběhne na Chropyňských hodech v neděli 
4. září 2022 v 16:00. Kdo bude mít zájem, ráda mu knihu podepíšu.

Děkuji autorce knihy Martině Kunčarové za milý rozhovor.

Vydejte se s námi do minulosti
a ukažme historii našeho města nové generaci prostřednictvím knihy plné dobových pohlednic

Ukázka z knihy - zvláštní pohlednice z archívu Květoslavy Dvořákové, 
na které realizoval starosta Eduard Vašica své představy, jak bude 
Chropyně vypadat za 100 let.
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cena
350 Kč

slavnostní křest a autogramiáda
Chropyňské hody 4. 9. 2022
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Volební období 2018–2022 se rychle blíží ke svému konci a já bych 
zde ráda shrnula jeho průběh. Toto volební období bylo velmi nestan-
dardní. Už počet nově zvolených zastupitelů byl vysoký, poprvé jich 
do lavic zasedlo hned 8 (z celkových 17). V roce 2020 jsme se poprvé 
dozvěděli o nemoci COVID 19, která v podstatě ochromila fungování 
naší ekonomiky a výrazně omezila i naše životy. Různá omezení trvala 
až do roku 2021 a na začátku roku letošního jsme byli svědky ozbro-
jeného konfliktu na Ukrajině, který významně zvýšil ceny snad všeho, 
stavební materiály a energie nevyjímaje. I přes tyto mimořádné situace 
se nám společně podařilo za čtyři roky zrealizovat investiční akce 
za desítky milionů korun, ať už z rozpočtu města, nebo pomocí dotací. 
Vím, že je stále co zlepšovat a že nelze vyhovět úplně všem. Co jedni 
považují za prioritu, pro druhé být důležité nemusí. Snažíme se investice 
plánovat v souladu se zpracovaným Plánem rozvoje města Chropyně, 
ale s přihlédnutím k aktuálním potřebám, k možnostem rozpočtu 
a v neposlední řadě také s nabídkou dotační podpory. Jsem však 
přesvědčená o tom, že každá investice zlepšila a zlepšuje prostředí, 
ve kterém tu společně žijeme. 

Zubní ordinace
Zastupitelstvo města vypsalo dotační titul na podporu zřízení nové 
stomatologické ordinace. Po schválení žádosti byla dotace ve výši 
2 miliony Kč poskytnuta a v našem městě díky tomu máme novou 
a moderní ordinaci zubní lékařky. 

Základní škola
Zateplením spojovací chodby základní školy s jídelnou na ulici Komen-
ského se nám nejen podařilo zlepšit vzhled této budovy, ale také dosáh-
nout úspory energií. Náklady na tuto investici byly cca 1,4 milionu Kč.
S pomocí dotace, která byla dofinancována z rozpočtu města, proběhla 
rekonstrukce učeben fyziky a dílen v budově školy na ulici Komenského 
(2,2 milionu Kč).

Městská knihovna 
Městská knihovna sídlila v budově na ulici Masarykova, která byla 
ve velmi špatném stavebně-technickém stavu. Zastupitelé tedy rozhodli 
o zakoupení budovy na ulici Ječmínkova č. p. 258 a přesunu knihovny 
blíže ke středu města. Po rozsáhlé rekonstrukci objektu došlo k pře-
stěhování městské knihovny a do zbývajících prostor byla přestěhována 
i Správa majetku města Chropyně, p. o. Stěhování knihovny si vyžádalo 
nákup nových zařizovacích předmětů (regály, stoly, židle apod.). Nákup 
nemovitosti s rekonstrukcí vyšel na 12 milionů Kč, zařizovací předměty 
byly pořízeny za pomoci dotace za 0,7 milionů korun.

Bytový fond města 
Postupně probíhají rekonstrukce uvolněných bytů v domech s pečovatel-
skou službou na náměstí Svobody, které jsou financovány prostřednictvím 
Správy majetku města Chropyně. Rekonstrukci si vyžádala také střecha 
na objektu DPS na nám. Svobody. Na tyto investice bylo uvolněno 
z rozpočtu města 2,9 milionů Kč. V uplynulém období, z důvodu zvýšení 
bezpečnosti obyvatel, byly za 1,1 milionu Kč vyměněny všechny vstupní 
dveře do bytů za protipožární. 
V bytovém domě na ulici Drahy dochází k postupné přestavbě nevy-
hovujících bytů 2+kk se sociálním zařízením na chodbě na dva byty 
o velikosti 1+kk se sociálním zařízením v bytě. Dále bylo nutné opravit 
v tomto bytovém domě kotelnu. Tyto investice byly ve výši 3,7 milionu Kč. 

Regenerace panelového sídliště
Byla realizována již 13. etapa regenerace na ulici Díly. Došlo k výměně 
povrchu komunikace na ulici Díly, byla nově vybudována parkovací 
stání mezi rodinnými domy na ulici Závětří a Nová a bytovými domy 
č. p. 621–630, dále proběhla rekonstrukce části ulice Dr. E. Axmana 
za bytovým domem č. p. 574–575 směrem ke kapličce na hřbitově, 
včetně úpravy prostoru mezi garážemi u hřbitova. Součástí etapy bylo 
provedení opravy a vybudování chodníků, vybudování nového dětského 

Město za poslední čtyři roky 
proinvestovalo desítky milionů korun

Spojovací chodba mezi základní školou a jídelnou

Nová knihovna, oddělení pro nejmenší čtenáře

Regenerace - Chodník a parkoviště
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hřiště pro nejmenší děti. Celkové náklady dosáhly zhruba 8,5 milionů Kč 
a byly sníženy o dotaci ve výši 4 miliony Kč. 

Místní komunikace
Do oprav místních komunikací jsme v tomto volebním období in-
vestovali necelých 10 milionů Kč. Nově byl zrekonstruován chodník 
na náměstí Svobody od radnice po křižovatku na Kojetín a k ulici Hrázky. 
Také jsme provedli výměnu povrchů na chodníku od kostela až po ulici 
Mrlínek. Na tyto akce jsme čerpali dotaci z MAS Jižní Haná. Současně 
s touto rekonstrukcí schválili zastupitelé úpravu povrchu parkoviště 
u fary, opravu komunikace v ulici Mrlínek a navazující komunikace 
okolo zámeckého rybníka směrem k zámku. Ke zlepšení špatné dopravní 
situace při výjezdu z parkoviště u provozovny Cyklosportu Chropyně 
jistě přispěje vybudování zcela nových parkovací míst, která budou 
orientována směrem k faře.
Nově byla vybudována komunikace na Podlesí v lokalitě 2. etapy 
výstavby. Na výstavbu včetně veřejného osvětlení byla uvolněna částka 
4,3 milionů Kč.
Vzhledem k tomu, že jsme získali příslib dotace na opravy místních 
komunikací, probíhá výběrové řízení na dodavatele stavby. Předmětem 
rekonstrukce bude ulice Ječmínkova a část komunikace na náměstí 
Svobody od radnice, okolo pošty až po křižovatku s ulicí U Hejtmana. 
Celkové předpokládané náklady jsou ve výši 25 milionů Kč, přislíbená 
dotace ve výši 10 milionů Kč.

Železný most v zahrádkářské kolonii
Havarijní stav železného mostu v zahrádkářské kolonii si vynutil pro-
vedení generální opravy. Finančně se na ní podílelo i Arcibiskupství 
olomoucké, které je spolu s námi majitelem. Náš podíl dosáhl částky 
2,9 milionu korun. 

Kompostárna
V tomto volebním období došlo k dalšímu zlepšení provozu kompostárny 
vybudováním zpevněné plochy (asi 1/2 celkové plochy) a jímacího zaříze-
ní na odvod výluhu z biomateriálu. Náklady dosáhly částky 5 milionů Kč. 
Také jsme z dotace nakoupili domácí kompostéry, které byly bezplat-
ně poskytnuty našim občanům. Tato investice vyšla na 3,7 milionů Kč 
a částečně byla hrazena z dotace. 

Koupaliště
Původní folie ve velkém bazénu již byla ve velmi špatném technickém 
stavu, proto došlo před letošní koupací sezonou k jejímu nahrazení. 
Z rozpočtu byla na rekonstrukci uvolněna částka 3,8 milionů Kč.   

Městská sportoviště
Retoping povrchu házenkářského hřiště bude proveden na konci le-
tošní sezony, předpokládáme v polovině října letošního roku. Náklady 
na opravu poškozeného povrchu jsou vyčísleny na 2,5 milionu korun, 
které jsou naplánovány v rozpočtu města Chropyně. Čekáme na roz-
hodnutí o přiznání dotace.

Dětská hřiště
Opravou prošlo v tomto volebním období hřiště na ulici K. H. Máchy. 
Hřiště bylo doplněno o několik nových herních prvků a celkové náklady 
nepřesáhly částku 0,5 milionů korun. 

Varovný a informační systém – nový rozhlas
Za pomoci dotace ve výši bezmála 3 miliony Kč a s dofinancováním 
z rozpočtu města ve výši 1,3 milionů Kč došlo k výměně výstražného 
a informačního systému v naše městě. Zastaralé hlásiče analogového 
rozhlasu byly nahrazeny a doplněny moderním bezdrátovým zařízením, 
které významně zlepšilo kvalitu hlášení pro naše občany. 

Jednotka sboru dobrovolných hasičů
Dlouhodobě se snažíme dovybavit jednotku sboru dobrovolných hasičů 

Město za poslední čtyři roky 
proinvestovalo desítky milionů korun

Chodník na náměstí Svobody

Na ulici Podlesí byla vybudována nová komunikace

Oprava železného mostu v zahrádkářské kolonii
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Chropyně potřebnou výstrojí a výzbrojí. V rámci možností se snažíme 
na nákupy prostředků využívat dotací, ze kterých byl například podpořen 
nákup mobilního defibrilátoru, detektoru plynů nebo rozbrušovací pily. 
Významnou pomocí jednotce bylo i zakoupení nového dopravního 
vozidla v ceně 1,1 milionů korun. 

Městské kulturní středisko
Největší investiční akcí tohoto volebního období je jistě rekonstruk-
ce Městského kulturního střediska. Celkové náklady odhadujeme 
na 50 milionů korun. Průběh rekonstrukce vám pravidelně přinášíme 
na stránkách našeho Zpravodaje a i v tomto vydání přinášíme několik fotek 
z průběhu realizace. Předpokládaný termín dokončení je duben 2023. 

Nový dopravní automobil JSDH Chropyně Nově zpevněná plocha kompostárny

Pohled do MKS po vybourání okna a dveří v hlavním vstupuNová střecha nad jevištěm - pohled na MěKS ve směru na Přerov

Pohled do MKS od hlavního vstupu
Zazdívání původních otvorů na hlavním sále, 

položen podkladní beton

Město za poslední čtyři roky 
proinvestovalo desítky milionů korun
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reklama

Soukromá inzerce
Prodám
 - dřevěný žebřík (délka 4,8 m) za 600 Kč
 - dámské kolo v dobrém stavu (lehké, po generální opravě) 

za 500 Kč. Telefon: 720 479 670

Vážení spoluobčané, chtěla bych znát Vaše názory a problémy, 
proto každé 1. pondělí v měsíci proběhne

„Den starostky“. 
V tento den budu přítomna na městském úřadě a v době 

od 9:00 do 17:00 Vás ráda vyslechnu. 

Dalším termínem je 
pondělí 5. září 2022

Mimo tyto dny je možné si se mnou domluvit schůzku 
telefonicky na tel.: 573 500 730, 

e-mailem: sigmundova@muchropyne.cz nebo osobně na sekretariátě.

• NEPŘEHLÉDNĚTE • NEPŘEHLÉDNĚTE •

Na závěr bych chtěla poděkovat za odvedenou práci radním, 
zastupitelům, zaměstnancům městského úřadu a příspěvkových 
organizací, aktivním občanům města, spolkům a všem, kteří 
se v uplynulých letech podíleli na rozvoji našeho města.

Věra Sigmundová

Pohled do bufetu a sklepa v přísálí

Pohled do archivu z přísálí Nově budované toalety

Nově vybudovaná střecha nad přísálím - pohled z archivu

Město za poslední čtyři roky 
proinvestovalo desítky milionů korun
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Ze života základní školy
Mezi pravěkými obry
„Školní výlet“ – magická formulka snad pro každého školáka. Den, 
který přináší hezký zážitek s kamarády a spolužáky. A my, třeťáci, jsme 
si ho užili přímo mezi pravěkými obry. Vyjeli jsme si totiž do Vyškova 
do Dinoparku. Dinovláček nás provezl branou a rázem jsme se ocit-
li uprostřed pravěku. Dinosauři byli všude, kam se člověk podíval, 
a bylo opravdu na co koukat. Byli jako živí a my měli možnost 
si je prohlédnout hodně zblízka. Nu, i pravěk končí a vláček zase nabral 
směr současnost. Ale domů jsme ještě nejeli. Navštívili jsme i druhou 

Spaní ve škole
Letos se páťáci loučí nejen se školním rokem, ale i s prvním stupněm. 
Abychom se ještě pořádně užili, vymysleli jsme si v 5. B jednu společ-
nou dlouhou noc ve škole. 
Na pátek 17. června se děti velmi těšily. V půl šesté jsme se všichni 
sešli před školou, ověnčeni spacáky, polštářky, karimatkami a zásobami 
jídla na dlouhou noc. Nejprve jsme v naší třídě společně zavzpomínali 
na uplynulé tři roky. Spolu s rodiči jsme se dojímali při promítání 
fotografií ze třetí, čtvrté a páté třídy. Sotva se za rodiči zavřely dveře, 
začalo večerní hodování. A večeře to byla vskutku královská. Děti měly 
za úkol obstarat si ji samy a přinesly si s sebou samé dobroty. Po vy-
datné večeři jsme odpočívali u filmu a chroupali u toho popcorn. 
Poté jsme ocenili medailemi nejlepší čtenáře naší třídy a na vítěze naší 
celoroční čtenářské soutěže čekal Ohnivý pohár. A protože sluníčko 
už začínalo pomalu zapadat, šli jsme se přichystat na spaní. Každý 
si našel své místečko a vybalil si vše potřebné. 

Škola základ života
Ke konci školního roku jsme využili nabídku kulturního střediska 
v Chropyni a zašli se podívat do zámku na velmi zajímavou výsta-
vu „Škola – základ života“. Dospělí tento název znají z úspěšného 
filmu pro pamětníky, ale my jsme byli spíše zvědaví, jak to vlastně 
ve staré škole vypadalo. Mohli jsme si vyzkoušet staré lavice, prolistovat 
učebnice nebo prohlédnout dávné školní pomůcky. Líbily se nám 
výukové obrazy, i když vypadaly staře, nebo písanky, ve kterých byl 
krasopisně napsán text. Ten jsme opravdu obdivovali a někteří z nás 
se museli i trošku zastydět za své současné písmo. A to jsme netušili, 

část ZOO parku. Tam byli k vidění tvorové, které si už člověk dokázal 
ochočit. Byla to hlavně domácí zvířata z různých koutů světa. Dozvěděli 
jsme se, jak je lidé dokázali využívat pro svůj užitek. Velkou legraci a ra-
dost nám nakonec přinesla i zdánlivě obyčejná zvířátka jako třeba 
malé kozičky. Ty se daly krmit a pohladit a nakonec u nich někteří žáci 
vydrželi nejdéle a pomáhali i s úklidem. Na závěr výletu samozřejmě 
nechyběl ani nákup suvenýrů a dobrot v bufetu. Další den po návratu 
jsme si ve třídě ještě dinosaury připomněli hezkými obrázky a plyšáčky. 
Výlet se nám vydařil a kluci prohlásili, že byl „megadobrý“. 3. A, 3. B

co na nás nachystala p. Kadlčíková! Rozdala všem brka a inkoust 
a pište! No to bylo něco, namáčeli jsme, skřípali perem a kaňkovali. 
Paní učitelka se smála, že takhle bychom diktát psali celé dopoledne. 
Jej, to byla pro nás fuška! Uznali jsme, že dnešní pera a propisovačky 
jsou rozhodně lepší. Byla to velmi pěkná prohlídka, ale docela rádi 
jsme se zase vrátili k počítačům :o).                                         3. A 
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Ze života základní školy

Navýšení kapacity školní družiny
Vážení spoluobčané,
v posledních letech jsme svědky mírného nárůstu populace. Do školy 
nám postupně přicházejí „silné ročníky“. Je tedy logické, že se také 
zvyšuje zájem zákonných zástupců o umístění žáků do školní družiny. 
Většina škol má ve svých zřizovacích listinách uvedenou kapacitu, 
která je, vzhledem k současnému stavu, poddimenzována. Do konce 
školního roku 2021/2022 netvořila výjimku ani naše škola. Abychom 
vyhověli co největšímu počtu zájemců, rozhodli jsme na poradě ve-
dení školy o rozšíření kapacity školní družiny. Oslovili jsme Krajskou 
hygienickou stanici Zlínského kraje – Územní pracoviště Kroměříž 
s žádostí o možnost návštěvy a následné spolupráce jejich zaměstnanců 
s naší školou. I přes to, že hygiena stále řešila „dozvuky“ pandemie 
COVID -19, vyšly nám pracovnice KHS vstříc a do školy přijely. 

Po prohlídce školy jsme se dohodli na dalších postupech, od le-
gislativních, organizačních až po drobné stavební úpravy. Všechno 
potřebné jsme v šibeničním termínu zvládli a dobrá věc se vydařila. 
Od nového školního roku se rozšiřuje kapacita Školní družiny Základní 
školy Chropyně z 90 na 120 míst a budeme mít 4. oddělení. Jsem rád, 
že bude uspokojen větší počet žáků a tím pádem také rodičů. Podařilo 
se nám tedy postoupit zase o krůček dál a nabídnout tak žákům větší 
komfort při plnění školní docházky.
Bližší informace o možnosti přihlášení a samotné přihlášky nových 
nebo nepřijatých žáků do školní družiny budou zákonným zástup-
cům předány třídními učiteli na začátku školního roku nebo osobně 
u pí vedoucí vychovatelky ŠD.

Mgr. Milan Bajgar, MBA

Návrat do doby Velké Moravy
Závěr školního roku nepatří jen písemným pracím a zkoušení, ale 
je také tradičně spojen se školními výlety, které jsou dětem odměnou 
za celoroční práci a příjemným strávením výuky i v jiném prostředí, 
než je třída.  Žáci pátých ročníků si svůj výlet naplánovali na pondělí 
6. června do Archeoskanzenu Modrá u Velehradu, který předsta-
vuje ideální podobu slovanského opevněného hradiště.  Poutavým 
vyprávěním našeho průvodce jsme se ve své fantazii vrátili do doby 

A zajímalo vás někdy, jaké je to ve škole, když už jsou všechny děti 
doma a venku je tma? Můžeme potvrdit, že strašidelné. Obzvlášť 
když světla náhle zhasnou a my zůstaneme potmě. Při společné 
prohlídce „noční“ školy jsme se raději drželi všichni pohromadě. 
Nakonec musely děti prokázat svou odvahu na noční stezce, která 
vedla setmělou chodbou až k ředitelně. Tam se děti bojí i ve dne :o). 

Velké Moravy a připomněli si dějinné události, o kterých jsme se učili 
ve vlastivědě. Podívali jsme se do obydlí našich předků, dozvěděli se, 
jaké dobroty byly v jejich jídelníčku, jak žili, pracovali a odpočívali. 
Také jsme si prohlédli „Živou vodu“, největší expozici přirozených 
mokřadních a sladkovodních systémů s obsádkou původních druhů 
ryb a obojživelníků. Výlet, kterému jsme přidělili jedničku a který 
může být inspirací k prázdninové návštěvě a poznávání.

Páťáci se svými tř. paními učitelkami

Zde děti stvrdily svou odvahu podpisem. Plni dojmů jsme se převlékli 
do pyžama, vyčistili zoubky a zalezli do spacáků. Ale spát? To ne, ně-
kteří byli vzhůru dlouho do noci.
Ráno jsme si jen sbalili věci, uklidili po sobě a utíkali domů dospat. 

Jana Behancová
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Česká školní inspekce v ZŠ Chropyně
Dovolte mi, abych vás seznámil s výsledky inspekční činnosti ČŠI ČR, která 
proběhla ve dnech 14. až 16. června 2022. Předmětem kontroly bylo do-
držování vybraných ustanovení školského zákona, která se vztahují k posky-
tování základního vzdělávání, hodnocení podmínek vzdělávání, hodnocení 
průběhu vzdělávání a hodnocení výsledků vzdělávání.

Hodnocení podmínek vzdělávání
Činnost školy vycházela z reálně nastavené koncepce rozvoje školy stanovené 
pro období let 2021–2023. Cíle vymezené koncepcí zaměřené především 
na oblast vzdělávací a výchovnou, personální oblast, otevřené partnerství 
a materiální oblast byly průběžně naplňovány a vyhodnocovány, v oblasti 
ekonomické je třeba dokončit ve spolupráci se zřizovatelem opravu budovy 
druhého stupně. Část svých pravomocí v řídící činnosti delegoval ředitel 
vhodně na své dvě zástupkyně pro první a druhý stupeň. Jejich odborné 
vedení jednotlivých součástí školy bylo založeno na aktivní spolupráci 
se všemi pedagogy a průběžné konzultaci aktuálních otázek s ředitelem školy. 
Vedení školy účelně využívá nástroje ke zlepšování celkového klimatu školy, 
podporuje atmosféru spolupráce mezi pedagogy a žáky i jejich zákonnými 
zástupci. Kontrolní a hospitační činnost probíhala pravidelně a zahrnovala 
hospitace konané vedením školy spojené se zhodnocením včetně doporu-
čení pro další pedagogickou činnost. Na jednáních pedagogické rady byly 
projednávány všechny důležité dokumenty a opatření týkající se výchovy 
a vzdělávání. Výchovně-vzdělávací činnost školy byla zajištěna dostatečným 
počtem pedagogických pracovníků pro základní školu a školní družinu. 
Složení pedagogického sboru umožňovalo plnit záměry a cíle školního 
vzdělávacího programu. Pro práci s žáky se speciálními vzdělávacími po-
třebami škola účelně zaměstnávala asistenty pedagoga. Další vzdělávání 
pedagogických pracovníků vycházelo z plánu, který zohledňoval aktuální 
potřeby školy pro zlepšení vzdělávacího procesu i dosahování lepších 
výsledků vzdělávání žáků. Uskutečněné vzdělávací akce odpovídaly pro-
fesnímu rozvoji vyučujících i potřebám školy a pro zkvalitnění vyučovacího 
procesu byly přínosné. Poradenské služby školy kvalitně zabezpečovalo 
školní poradenské pracoviště, tvořené dvěma výchovnými poradkyněmi 
a metodikem prevence, a to v účinné spolupráci s vedením školy a ostatními 
pedagogickými pracovníky. Poradenské pracoviště systematicky pomáhalo 
žákům i jejich zákonným zástupcům při řešení vzdělávacích a výchovných 
obtíží, poskytovalo metodickou pomoc pedagogům pro práci s žáky 
se speciálními vzdělávacími potřebami. Žákům byla věnována cílená podpora 
formou podpůrných opatření, která zahrnovala speciálně pedagogickou 
péči, pedagogickou intervenci, asistentskou pomoc a možnost vzdělávání 
dle zpracovaných individuálních vzdělávacích plánů. V rámci kariérového 
poradenství byli aktivně podporováni žáci i jejich zákonní zástupci při výběru 
pracovního a společenského uplatnění. Náležitou pozornost škola rovněž 
věnovala prevenci sociálně patologických jevů, která směřovala zejména 
k vytváření dobrých vztahů mezi všemi účastníky vzdělávání, k vytváření 
pozitivního klimatu ve třídách a spolupráci se zákonnými zástupci. V rámci 
předcházení rizikovému chování škola pořádala vzdělávací akce pro žáky, 
pravidelně spolupracovala s organizacemi, které se na prevenci zaměřují, vyu-
žívala jejich pomoci i rozmanitých nabídek. Výskyt nežádoucího chování žáků 
ve škole byl eliminován na minimum včasným zásahem a okamžitým řešením 
problémů. Ve škole pokračovala postupná rekonstrukce obou budov. Díky 
podpoře zřizovatele a projektu se zlepšily materiálně technické podmínky 
pro výuku výtvarné výchovy, chemie, fyziky a dílen, byla realizována obnova 
informačních a komunikačních technologií. Uvedená opatření však nevy-
řešila všechny technické problémy, nedokončená výměna oken v budově 
druhého stupně a jejich havarijní stav neumožňoval bezpečné větrání v části 
budovy a učeben. Zájmové vzdělávání využívá ke své činnosti samostatné 
prostory a školní areál, zapojením do projektu byla vytvořena relaxační 
místnost. Škola měla pro své každodenní působení jasně stanovená pravidla 
pro zajištění bezpečnosti a ochrany zdraví žáků. Preventivní mechanizmy 
školy jsou funkční, zajišťují reálnou fyzickou bezpečnost. Spolupráce školy 
se zřizovatelem přispívá k postupnému zlepšování materiálních podmínek 
a k posilování sounáležitosti školy s městem. V průběhu vzdělávání jsou ško-
lou vytvářeny adekvátní podmínky pro komunikaci se zákonnými zástupci, 
kteří byli informováni o veškerém dění školy a měli možnost se účastnit 
akcí pořádaných školou. Přínosná je spolupráce s místními organizacemi 
při pořádání společných akcí, dlouhodobou tradici mají velikonoční a vá-

noční výstavy na zámku ve městě spojené s prodejem výrobků a školní ples 
spojený s rozloučením s žáky devátých ročníků. Škola aktivně spolupracuje 
se školskými poradenskými zařízeními, mateřskými a základními školami 
v okolí a pro rozšíření svého vzdělávacího portfolia jsou využívány vzdělávací 
a zájmové instituce města i jeho okolí.

Hodnocení průběhu vzdělávání 
Rovnost příležitostí ke vzdělávání žáků škola zabezpečovala v souladu s jejich 
speciálními vzdělávacími potřebami, žákům byla věnována péče respektu-
jící jejich vzdělávací potřeby včetně účinné asistenční pomoci. Vyučovací 
hodiny na prvním stupni byly připraveny, sdělené výukové cíle byly kon-
krétní a přiměřené. Převládala promyšlená frontální forma výuky nejčastěji 
ve spojení s metodou řízeného rozhovoru, samostatnou prací žáků a prací 
ve dvojicích. Stavba hodin a zvolená hlavní témata byla dostatečně motivační 
pro další vzdělávání i rozvoj znalostí a dovedností v konkrétním předmětu. 
Žáci měli dostatek prostoru pro vyjádření vlastního názoru a prožitku. 
Ve sledovaných hodinách byly vhodně aplikovány mezipředmětové vztahy, 
při nichž docházelo k propojování učiva a reálného života. Pro účelnou 
podporu žákovské představivosti a porozumění byly efektivně využívány jak 
názorné učební pomůcky, tak digitální technologie. Vyučování probíhalo 
v příjemné pracovní atmosféře, kterou podporoval pozitivní partnerský 
vztah mezi pedagogy a žáky. Sledované vyučovací hodiny byly zakončeny 
závěrečným shrnutím probraného učiva s celkovým zhodnocením průběhu 
vyučovací hodiny, popřípadě i jednotlivých žáků; byl vytvářen vhodný časový 
prostor k sebehodnocení. Sledovaná výuka na druhém stupni probíhala 
v klidném pracovním prostředí, žáci v hodinách dodržovali nastavená 
pravidla, mezi učiteli a žáky fungovala bezproblémová komunikace, v ho-
dinách byly efektivně využity názorné učební pomůcky i digitální technika. 
Ve většině sledovaných hodin převládala frontální forma výuky ve spojení 
se samostatnou prací žáků. Žáci byli průběžně motivování k dosahová-
ní dobrých výsledků, avšak bez cíleného vedení ke kritickému myšlení. 
Ve sledovaných hodinách nebyly žákům vytvářeny dostatečné podmínky 
pro prohlubování započatého dialogu či vhodnou spolupráci ve dvojicích 
i skupinách. V závěru sledovaných hodin proběhlo pouze formální shrnutí 
obsahu učiva a činnosti žáků bez využití zhodnocení dosaženého pokroku. 
Výuka tělesné výchovy rozvíjela u žáků kladný vztah k osvojování pravidelných 
pohybových činností. Dobře organizačně promyšlená a realizovaná výuka 
vhodně podněcovala žáky k aktivnímu přístupu. Žáci velmi dobře zvládali 
nové i dříve osvojené pohybové dovednosti. Žáci prokazovali schopnost 
vzájemné spolupráce, čímž spontánně podpořili a motivovali méně zdat-
né žáky k prožitku úspěchu při nácviku nových pohybových dovedností 
nebo v rámci sportovních her. Efektivní součinnost pedagogů a asistentů 
pedagoga v hodinách působila přirozeně a pozitivně ovlivňovala klidný 
průběh výuky. Žákům byla ve škole věnována účinná individuální pomoc 
a péče respektující jejich vzdělávací potřeby. Sledované zájmové vzdělávání 
ve školní družině bylo zaměřeno na skupinovou práci a příležitostné činnosti. 
Díky individuálnímu přístupu k jednotlivým účastníkům vzdělávání byly 
při činnostech účelně rozvíjeny jejich schopnosti a dovednosti. Školní družina 
v průběhu školního roku uskutečňuje vlastní zájmové aktivity a projekty 
a vhodně doplňuje vzdělávací nabídku školy. 

Hodnocení výsledků vzdělávání 
Škola získávala průběžné výsledky vzdělávání žáků během celého vzdělá-
vacího cyklu. Informace o posunech výsledků vzdělávání jednotlivých žáků 
byly pravidelně sledovány, vyhodnocovány a následně byla přijímána účinná 
nápravná opatření také v rámci metodických orgánů školy, která umožnila 
uskutečnění pozitivních změn pro podporu kvality vzdělávání. Celkové 
výsledky vzdělávání byly projednávány v pedagogické radě včetně vyhodno-
cování účinnosti přijatých opatření. Škola vytvářela náležité podmínky pro 
dosažení očekávaných výsledků vzdělávání a poskytovala podporu vzdělávání 
nabídkou doučování, systém hodnocení zohledňoval individuální potřeby 
žáků. Dosahované výsledky žáků byly v souladu s požadovanými výstupy 
realizovaného vzdělávacího programu pro základní vzdělávání. Škola po-
skytovala zákonným zástupcům i veřejnosti dostupným způsobem informace 
o přijímání žáků a informace o vzdělávací nabídce. Škola se účastnila externí-
ho testování pro srovnání vzdělávacích výsledků žáků a ověření nastaveného 
systému vzdělávání. Prostřednictvím externího testování škola získávala 
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Vyučování ve školním roce 2022/2023 začne ve čtvrtek 
1. září 2022.

Na I. stupni v 8:00 hodin (budova J. Fučíka 675). Škola bude 
otevřena od 7:40 hodin. Žáci se první den školy nemusejí přezouvat.
Rozdělení do prvních tříd proběhne podle vyvěšených seznamů 
ve vestibulu školy, kde také budou stát zaměstnanci školy, kteří 
poradí a případně doprovodí žáky do tříd.

Program prvního dne: seznámení s třídní paní učitelkou / pa-
nem učitelem, informace pro zákonné zástupce žáků, kontrola 
seznamů a potřebných údajů.

Vyučování ve třídách bude ukončeno v 8:45 hodin (po první 
vyučovací hodině).

V pátek 2. září si žáci vezmou přezůvky a aktovky s sebou. Bližší 
informace předají všem žákům jejich třídní učitelé.

Na II. stupni bude vyučování zahájeno v 7:45 hodin (budova 
Komenského). Škola bude otevřena od 7:25 hodin. Žáci se první 
den školy nemusejí přezouvat. První den žáci nebudou potřebovat 
žádné pomůcky. Vyučování bude ukončeno v 8:30 hodin.

Obědy pro žáky si rodiče zařizují osobně u paní ředitelky Zařízení 
školního stravování Chropyně, v ulici Ječmínkova 270.

Mgr. Milan Bajgar, MBA

Pokyny pro žáky a zákonné
zástupce ZŠ Chropyně

reklama

Česká školní inspekce 
v ZŠ Chropyně

Zařízení školního stravování Chropyně přistupuje od 1. září 2022 ke změ-
ně cen školního stravování. Úprava se týká cen svačinek a přesnídávek, 
tudíž se dotkne pouze dětí stravovaných v mateřských školách. 
Jedná se o pracoviště Mateřské školy Chropyně, Kyselovice a Vlkoš. 
Důvodem ke zvýšení cen je nutnost dodržovat výživové normy stanovené 
Vyhláškou č. 107/2005 Sb. v aktuálním znění i při současném zdražování 
potravin. Zákonní zástupci dětí budou o změně informováni prostřed-
nictvím e-mailu a nástěnky v příslušné mateřské školce.
Budeme potěšeni, když budete i nadále využívat našich služeb. Děkujeme 
za Vaši přízeň.                                                      Iveta Mašíková

Úprava cen stravného

informace o vzdělávacích výsledcích žáků především v předmětech český 
jazyk, anglický jazyk a matematika. Ve sledovaném období byli do externího 
testování zapojeni žáci 5., 7. a 9. ročníku. S výsledky testování škola dále 
pracovala v rámci metodických orgánů a přijímala opatření pro další práci 
se zjištěnými problematickými jevy jak ve výuce, tak v rámci doučování. Škola 
motivovala a zapojovala žáky do vědomostních, uměleckých a sportovních 
soutěží, postupující žáci pak školu reprezentovali v jejich následujících 
částech. Škola se prezentovala veřejnosti širokou škálou aktivit a projektů, 
které podporovaly sociální kompetence žáků.
Pozorný čtenář zjistil, že si naše škola, co se týká kvality výuky, vede velmi 
dobře. Každopádně prostor pro zlepšení je vždycky, nebudu tvrdit, že ne. 
Při diskuzích s inspektory jsme se často vraceli ke stavu budov školy, které 
nejsou v nejlepším stavu. Tady vidím do budoucna velký prostor pro zlepšení. 
Snad se nám budou, ve spolupráci se zřizovatelem, stav budov a prostory školy 
zlepšovat.                                                    Mgr. Milan Bajgar, MBA
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Všechny cesty vedou domů
V dnešní době není neobvyklé sednout do auta a do hodiny objet 
celé bývalé chropyňské panství. Pokud by se naši předkové ocitli 
ve 21. století, zřejmě by se ztratili za první zatáčkou. Pevnými orien-
tačními body by pro ně mohly být pouze věže nejstarších kostelů. 
Již po šesté se spolu půjdeme toulat po ztracených místech v okolí města 
a tentokrát se zaměříme na cesty. Kudy se vlastně chodilo do Chropyně. 
Budete překvapeni, ani ty cesty už nejsou, co bývaly.
Mezi nejstarší se řadí spojnice z Kojetína přes Chropyni směrem na Pře-
rov. Na této cestě mělo panstvo právo vybírat mýtné. Výběr mýtného 
potvrzují kupní listiny, třeba právě ta z roku 1615, ve které Šebor 
Pražma z Bílkova, na Studénce postupuje panství chropyňské s hradem 
Nový Haugvicov, dvorem, pivovarem, mlýnem, městečkem Chropyně, 
mýtem a dalšími vyjmenovanými atributy kardinálu Františkovi z Ditri-
chštejna. Výnos z mýtného činil asi 60 zlatých za rok (opět podle listiny 
z roku 1615). Vrchnost mýto, které stálo poblíž mostu nad Bečvou, 
pronajímala. Poslední evidované mýto stálo na Pančavě (dnešní ulice 
Masarykova) čp. 80. Cesta byla položena mnohem níž než ta současná 
a nevedla přesně těmi místy, kudy vede dnes. Nestála železniční trať, 
takže od mostu přes Moravu se vinula nejkratším směrem k okraji lesa. 

Obyvatelé Kojetína ji také využívali ke svozu sena z luk, seníků a svozu 
vytěženého dřeva. Domnívám se, že ještě v 16. století vedly na Chro-
pyni cesty dvě, ta další musela být postavena tak, aby se lidé dostali 
k Rumplovskému mlýnu, kam se jezdilo mlít obilí z obou měst. Možná 
se její část zachovala v podobě polní cesty přes Včelín a v Kojetíně ústí 
na Hrázi. Zbytek zřejmě podlehl rozorávání mezí a zvětšování polí. Části 
obou cest vedly přes lužní les a louky, víme, že byly postaveny na hatích. 
Hatě byly z proutí pletené konstrukce na zpevnění blátivých cest nebo 
chodníků přes močály. Cesta na Kojetín byla využívána velmi často. 
Třeba Hanuš Haugvic zásoboval Brno rybami a část jich pocházela právě 
z našeho kraje, vozil je tedy cestou na Kojetín.
Na druhou stranu se cesta vinula kolem Černého plesa nebo jezera 
na Kyselovice a pokračovala dále na Přerov. I tato část cesty byla velmi 

Kde to naši předci důvěrně znali

Cesta z Kojetína na starých mapách.

Cesta vedoucí do Skaštic a do Břestu na mapě z roku 1830.

Cesta na Přerov, kolem nově postaveného cukrovaru.

důležitá pro obyvatele městečka. Zvláštní význam nabyla opět po roce 
1615, kdy panství koupil kardinál Ditrichštejn a vypudil bratrské kněze. 
Pokud chtěli poddaní uzavřít sňatek, křest ve jménu své víry museli 
se obrátit do Přerova. Kardinál měl ovšem i nedostatek katolických 
kněží, a tak Chropyně byla přifařena nejprve pod Horní Moštěnici, 
později pod vlkošskou faru. I katolíkům nezbývalo než chodit za knězem 
do Vlkoše, nebo dokonce až do Horní Moštěnice. Po dostavbě cukro-
varu roku 1868 se tudy začala vozit nejen cukrová řepa ke zpracování, 
ale také se vyrobený cukr po železnici z Přerova rozvážel dále.
Další cesta, která v současné době vede do Chropyně, je od Plešov-
ce. Ta doznala asi největších změn. Do roku 1615 nebylo nutné, aby 
městečko bylo navázané na Kroměříž, protože veškerá správa panství 
se odehrávala v místě. Později však po prodeji a začlenění panství 
do majetku olomouckého biskupství byla nejen správa, ale i soud-
nictví přesunuto na kroměřížský zámek. Podle knihy Jana Horáka 
„O té naší Hané“ vedla část hranic chropyňského panství v roce 1261 
od starodávné silnice z Kroměříže, dnes již zaniklé, která vedla skrz Černé 
jezero (zřejmě za Plešovcem), kolem kterého se rozkládal hluboký les. 
V 15. století tato cesta zanikla. Těžko se nám dnes hledají skutečné 
hranice panství, protože pisatel listiny používal tehdy známé názvy lesů, 
luk a polních tratí, odkazoval se na mezní duby, které dávno nestojí, 
a názvy se přestaly používat. Hlavní cesta pro vozy vedla do Kroměříže 
přes Skaštice. Spojila nejen Chropyni, ale i původní ves Lhotku, napojila 
se na ni cesta z Plešovce, která vedla mezi vsí a Plešovským rybníkem, 
jak to dokazují mapy z josefovského mapování. Zajímavý zápis je možné 
najít ve staré knize Plešovce, kde se píše, že obec Plešovská neměla 
žádného silničního spojení s žádnou jinou obcí až do roku 1909. Jezdilo 
se do Kroměříže přes polní cesty, přes trávník a olší nebo přes rybník 
na Skaštice. Zvláště v nepříznivém počasí to muselo být náročné pu-
tování. V roce 1909–1910 byla postavena nynější cesta od Chropyně 
přes Plešovec na Kroměříž, která původně vedla zahradami a ústila 
v Kroměříži u mostu přes Moravu. Výstavba této spojnice měla velký 
význam nejen pro ves Plešovec a městečko Chropyni, ale také pro další 
obce, Záříčí a Kyselovice.
Pokud byste podrobně studovali právě uváděnou mapu z roku 1830, 
pak by vám určitě neunikla skutečnost, že cesta vedoucí přes dnešní 

Františkov do Břestu je stejně vyznačena a osázená stromy jako hlavní 
cesta na Skaštice. Znamená to tedy, že její význam zanikl až ve 20. sto-
letí. Z jakého důvodu měla právě tato cesta tak velký význam, nevím, 
mohu se pouze domýšlet.
Na uváděné mapě je také zakreslena poslední cesta směrem na Záříčí, 
která v uváděném roce 1830 již vedla téměř stejně jako ta současná.
Procestovali jsme spolu všechny směry, kterými dnes můžete přijet 
do našeho města. Jisté je, že cestovat v tomto kraji před více než 
200 lety moc příjemné nebylo. Hluboké lužní lesy obklopovaly jed-
notlivá města i vesnice a tyto lesy i přilehlé louky byly plné mokřadů 
a močálů, neznalý cestovatel mohl lehce zmizet nebo si minimálně 
namočit boty a kalhoty. 

Martina Kunčarová
Zdroje: Kronika města Chropyně, 

Pamětní kniha Plešovce, Zemský archív v Opavě.
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Aukce European Arts konaná 22. května 2022 v Grégrově sále praž-
ského Obecního domu vyhodnotila Fillův obraz „Hráči šachu“ jako 
nejhodnotnější položku. Jde o dílo z Fillova raného expresionistického 
období před jeho odjezdem do Paříže. Konečná cena obrazu vystoupala 
na 13,89 mil. Kč i s provizí (24 %).
Nejdražším dílem aukce Arthouse Hejtmánek 14. června 2022 se stalo 
„Zátiší se samovarem“, za které zaplatil vítěz dražby 15,19 mil. Kč včet-
ně provize. Obraz Filla namaloval v roce 1913 před svým odchodem 
do Holandska a dlouho se nacházel v soukromé sbírce v Itálii.
Obrazy E. Filly byly zastoupeny také na aukci Galerie Kodl, která 
se konala 29. května 2022 v paláci Žofín na pražském Slovanském 
ostrově. Byly to obrazy vytvořené technikou oleje na podkladě či kom-
binovanou technikou. Jednalo se o následujících pět obrazů, ceny jsou 
uvedeny s aukční provizí ve výši 20 %: Pohled na Gruž (1908, umělcova 
raná práce; 8,1 mil. Kč), Zátiší s ovocem a lahví (1934; 7,1 mil. Kč), 
Théseus nesoucí krétského býka (1938; 4,7 mil. Kč), Zátiší na podnose 
(1933; 4,4 mil. Kč), Žena se psem (1938; 3,4 mil. Kč).
Rekordem této aukce se stal obraz malíře Bohumila Kubišty „Staro-

Obrazy Emila Filly
úspěšné na pražských uměleckých aukcích

E. Filla: Hráči šachu, 1908, olej na kartonu, 50 x 61 cm

E. Filla: Zátiší se samovarem, 1913, olej na plátně, 51,5 x 47 cm

pražský motiv“ (1911) vydražený i s provizí 20 % za 123,6 mil. Kč. Stal 
se tak nejdražším prodaným obrazem v historii České republiky. 
Aukce Adolf Loos Apartment and Gallery se konala 8. května 2022 
v aukční síni Expo 58 ART v rekonstruovaném tzv. Bruselském pavilonu 
v pražských Letenských sadech. Hodnoceny tam byly dva oleje na plát-
ně E. Filly: „Baletka s květinami“ (1947–48; oceněný za 8,71 mil. Kč) 
a „Jablko, pohár a hrozen vína“ (1923; za 2,6 mil. Kč; oba včetně pro-
vize).                                                                         A. Hrdlička

inzerce
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Počin hodný projektu kompletní organizace 
mají na svém kontě kvartáni Aleš a Matouš 
Krchňákovi. Ve formě geocachingové hry 
připravili putování o šestnácti zastaveních 
po mikroregionu Střední Haná. Naučná stezka 
je koncipována tak, aby se návštěvníci mikro-
regionu dozvěděli o zajímavostech přírodního, 
kulturního a historického charakteru. 
Co bylo hlavním podnětem k jejímu vzniku? 
Sourozence popuzovalo často slýchané tvrzení, 
že se v jejich okolí nenachází nic zajímavého. 
I proto se ve výběru míst, kromě těch známých, 
zaměřili i na ta, která zůstávají utajena i zdejším 
rodákům. 
Stezku je možné absolvovat pěšky nebo 
na kole, najednou nebo po částech. Kont-
rolní místa stezky budou turistům k dispozici 
až do 30. září 2022. 
V této době bude také probíhat soutěž se sloso-
váním o ceny z mikroregionu. 
Jak hrát? Výletník či „hráč“ si ve třech infocen-
trech mikroregionu vyzvedne brožurku, do kte-
ré bude sbírat razítka z jednotlivých zastavení. 
Po sesbírání všech „kontrolek“ v infocentru 
odevzdá ústřižek ke slosování.
Hlavním záměrem obou chlapců je provést 
obyvatele mikroregionu zajímavými místy, 
motivovat je k procházce či jízdě na kole 
po svém okolí a přitom si zasoutěžit o zajíma-
vé ceny. Hra má i své hlubší aspekty – měla 
by obyvatele regionu upozornit na zodpověd-
né chování k přírodě, na nadprodukci odpadů 
či klimatické změny.
Stezka „Letem středem Hané“ by měla oslovit 

Letem středem Hané

Matouš a Aleš Krchňákovi

především rodiny s dětmi. Pro děti bude sbí-
rání razítek na jednotlivých zastaveních jistě 
motivující, dospělí zas ocení nové informace 
o regionu (často vyhledané v místních kro-
nikách) a o tom, jak se chovat odpovědně 

k přírodě i celé planetě. Autoři ovšem sází 
na to, že projekt zaujme i mladé lidi nebo 
aktivní seniory.

Aleš a Matouš Krchňákovi, 
Markéta Matějková

• NEPŘEHLÉDNĚTE • NEPŘEHLÉDNĚTE •

Volby do zastupitelstev obcí byly vyhlášeny na pátek 23. září 
a sobotu 24. září 2022.

Pro lepší skloubení termínu voleb s termínem vydání tohoto Zpravo-
daje v měsíci září bude termín uzávěrky zářijového vydání Zpravodaje 
posunut na čtvrtek 1. září (12:00 hod.). Distribuce tohoto vydání 
pak proběhne v sobotu 17. září a v neděli 18. září.

Dana Jedličková

Komunální volby
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Máme tady září a s ním přinášíme, jako ka-
ždý rok, spoustu zajímavých kurzů a aktivit. 
Neváhejte a rychle se přihlašujte, než bude 
plno. Našimi členy být nemusíte, navíc každý 
kurz můžete nejdřív vyzkoušet a pak se teprve 
rozhodnout, zda budete chtít pokračovat. 
Časy některých kurzů budou ještě upřesněny. 
A pokud chcete být součástí našeho týmu i vy, 
neváhejte, vítáme každého, kdo rád pracuje 
s lidmi, má rád děti nebo kdo chce prostě získat 
nové zkušenosti.

Kurzy pro děti:
· Zajímavé pokusy: pro děti 4–10 let (začí-

náme 26. září)
· Nekonečný příběh – tvoříme si vlastní svět 

– literárně-divadelní, věkově neomezeno 
(začínáme 27. září)

· Malování pro děti – i ty to dokážeš – pro 
děti 6–10 let (začínáme 5. října)

· Taneční kroužek hip hop, street dance – pro 
děti 4–18 let (začínáme 15. září) 

· The Little English – pro děti 4–8 let (začí-
náme 4. října)

· Jógahrátky s Pájou – pro děti 3–7 let (za-
čínáme 3. října)

· Cvičíme s písničkou – pro děti 2–3 roky 
(začínáme 7. září)

· Cvičení s dětmi – pro děti 4 měsíce 
až 2 roky (začínáme 4. října)

Kurzy pro dospělé:
Yoga na pohodu (začínáme 3. října)
Body forming (začínáme 14. září)
Latino Lady style (začínáme 9. září)
Pilates (termín bude upřesněn)
Dance fitness (termín bude upřesněn)

Akce, workshopy, semináře:
· Bazárek podzimního a zimního oblečení 

a potřeb, včetně hraček – 24. září 2022

Rodinné centrum Sedmikráska
· Swap – volná výměna věcí a květin – 8. října 

2022
· Úplňkové rituály – každý měsíc
· Malování Stromu života – 2. října 2022
· Vánoční etiketa, stolování a chování 

ve společnosti - interaktivní přednáška, 
pod vedením lektorky s certifikátem Ladi-
slava Špačka – listopad

· Mini fitness party – zábavné aktivní prota-
žení těla – listopad

· Advent se Sedmikráskou – akce – prosinec
· Zdobíme perníčky s Gabčou – workshop – 

listopad
· Masáže na uvolnění svalů i mysli – workshop 

– říjen
· Zdobení dortů pokaždé jinak – workshop 

– říjen

· Minifocení podzim – říjen
· Minifocení zima – listopad

Herna otevřena v průběhu konání kurzů.
Změna termínu vyhrazena.

Informace k našim akcím a aktivitám můžete 
získat na Chropyňských hodech. Zároveň 
pro vás máme připravené již tradiční dílničky. 
Nezapomeňte se zastavit u našeho stánku. 

Těšíme se na vás.
Více info také na: www.facebook.com/groups/
rcsedmikraska, www.rcsedmikraskachropyne.
webnode.cz, rcsedmikraska@seznam.cz.

RC Sedmikráska

Český zahrádkářský svaz, org. č. 1 Chropy-
ně, bude provádět i letos moštování jablek 
a sušení ovoce. 
Termín zahájení bude zveřejněn podle do-
zrávání ovoce ve vývěsních skříňkách ČZS 
a městským rozhlasem.

Výměna jablek za lahvový mošt 
- se bude provádět vždy v pondělí a ve středu 

v době od 13:00 do 16:00, za 10 kg jablek 
vydáme 8 lahví moštu po 15 Kč, záloha 
na láhev činí 4 Kč; 

- pozor: 
 výdej moštů je podmíněn množstvím prů-

běžně vracených nebo přivezených čistých 
lahví.

Prodej moštů bez dodání jablek
- cena 18 Kč za láhev (0,7 l)

Drcení a lisování jablečné šťávy pro do-
mácí zpracování (burčák, kvas apod.) 

Pěstitelům ovoce
- je nutné objednat na úterý nebo čtvrtek 

odpoledne, cena 5,50 Kč/litr šťávy.

Drcení ovoce (na kvas)
- cena 4,50 Kč/kg ovoce

Sušení ovoce 
- zajistíme průběžně podle dohody se zájemci; 

cena sušení 200 Kč za přepravku surového 
ovoce.

Termíny zpracování objednávejte předem 
přímo v moštárně na Masarykově ulici nebo 
na telefonním čísle 722 656 341. Ovoce 
ke zpracování musí být čisté, nenahnilé, bez trá-
vy a listí. Láhve vracejte čistě umyté.

Připravujeme nejen pro zahrádkáře
Výstavu ovoce, zeleniny a květin na 1. a 2. října 
2022 v Chropyni a Oblastní výstavu ve dnech 
7. až 9. října 2022 na Florii v Kroměříži.

Jaroslava Pospíšilová
zdrzdrzdrzdrzdrzdrzdrzdrzdrzdrzdrzzdrrzdrzdrojoojoj:oj:ojoj:oj:oj:oojjjojoj:ooojojojojoj:ooj:oj ififififififffffoodoodoodoodoodoodooddoodoodoodooooddd.it.it.it.it.ititt.ititi
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Letní příměstský tábor s Kamínkem
Také letošní rok pořádal Kamínek pro 
děti v Chropyni letní příměstský tábor, 
a to od 11. do 15. července.  Vedoucí si při-
chystali pro děti zajímavý a zábavný program. 

V pondělí jsme si šli s dětmi zasportovat, v úterý 
jsme jeli do Vyškova do DINOparku, kde jsme 
s dětmi strávili celý den. Ve středu jsme byli 
na exkurzi Městského úřadu v Chropyni. 
Uvítala nás naše paní starostka Ing. Věra Sig-
mundová, která nás provedla celým úřadem. 
Moc děkujeme za zajímavé a poučné povídání 
o práci zaměstnanců úřadu. Odpoledne jsme 
byli pozváni k našim hasičům, kde se dětem 
moc líbilo. Prohlídly si hasičskou zbrojnici 
i s celým jejím vybavením a také si mohly vy-
zkoušet, jak se sedí v hasičském autě. I hasičům 

Zprávičky 
z Kamínku

děkujeme. Ve čtvrtek byla pro děti nachystána 
dobrodružná vesmírná hra kolem zámeckého 
rybníka a odpoledne jsme si zašli prohlédnout 
náš zámek. Kastelánky provedly děti zámecký-
mi komnatami, seznámily je s historií Chropyně 
a také s pěkným povídáním o králi Ječmínkovi. 
Všichni jsme si prohlédli moc zajímavou vý-
stavu starobylých hraček, s některými si děti 
i pohrály. Dále jsme ještě navštívili výstavu 
o historii školství v Chropyni, kde si děti 
zkusily psát perem máčeným v kalamáři. Moc 
se nám na zámku líbilo a děkujeme kastelánkám 
za zajímavou prohlídku. Poslední den (pátek) 
se konal karneval a soutěž „Kamínek má talent“. 

Po celý týden jsme si s dětmi zpívali, tancovali, 
cvičili, malovali, sportovali, hráli deskové a stol-
ní hry. Dětem jsme zajišťovali svačinky a pitný 
režim a na oběd jsme chodili do školní jídelny. 
Moc nám chutnalo a kuchařkám posíláme 
pěkné poděkování. Na závěr dostaly děti di-
plomy a pěkné ceny. 

Poděkování patří městu Chropyně za fi-
nanční podporu příměstského tábora. Velké 
poděkování si zaslouží i vedoucí A. Blá-
hová a B. Florová, zdravuška N.Hofírková 
a instruktorka M. Lipnerová. Moc vám, děv-
čata, děkuji.                          H. Paňáková

inzerce
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Červen se stal tradicí zaměstnanců odboru hlavního energetika bývalého 
závodu Technoplast Chropyně a současných zaměstnanců Energeti-
ky Chropyně. Ani letos tomu nebylo jinak a 10. června jsme se sešli 
v restauraci Orlovna v počtu 46 osob.
Setkání zahájili J. Olišar a M. Ligurský. Mirek Ligurský všechny přítomné 
přivítal a potěšilo ho, že jsme se sešli v takovém počtu. Přečetl také 
8 jmen bývalých spolupracovníků, s kterými se už na tomto světě ne-
potkáme.  Popřál všem příjemnou zábavu, hodně zdraví a optimismu. 
Potom předal slovo p. Olišarovi, který také řekl pár slov k historii se-
tkání. Většina z nás chodí pravidelně každý rok, ovšem s některými jsme 
se viděli po několika letech poprvé. Všichni jsme rádi zavzpomínali 

na uplynulá léta. Od stolů se ozývalo vyprávění a smích. V očích mnoha 
se občas mihl stín smutku. Prožité roky nám zůstanou jen ve vzpomín-
kách. Odpoledne uteklo jako voda a navečer jsme se pomalu rozcházeli 
do svých domovů. V příštím roce je naplánováno setkání 2. června 2023, 
a když nebude příznivá situace, tak až 1. září 2023.
Velký dík patří organizátorům J. Olišarovi, M. Ligurskému a I. Hruš-
kovi, kteří aktualizují seznam a zajistí doručení pozvánek. Poděkování 
patří také T. Bartůnkovi, který se postaral o pozvánky, a M. Medunovi 
za pořízení fotografie. Hodně lidí z ostatních provozů bývalého závodu 
Technoplast hodnotí naše setkání velmi kladně. 

J. M.
reklama

Setkání 
bývalých a současných zaměstnanců Energetiky Chropyně
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Před námi sice je již start nového soutěžního 
ročníku, pojďme však i zpravodajsky uzavřít 
ten ročník minulý. A možná se vraťme ještě 
do ročníků předchozích. V sezóně 2019-2020 
jsme po rozpuštění družstva dali tým opět 
dohromady. Po nijak přesvědčivém podzimu 
v soutěži jsme se zúčastnili zimních přeborů 
jihomoravského kraje a severomoravského 
kraje. Tam již kluci dosáhli na bednu a těšili 
jsme se na jaro, protože jsme stále mohli 
vybojovat postup na některý ze závěrečných 
finálových turnajů. Jak si určitě vzpomenete, 
v únoru 2020 byla v rámci pandemie plošně 
většina sportovních soutěží ukončena a těmto 
postupovým nadějím byl konec. Pandemické 
přestávky nás bohužel stály několik hráčů, kteří 
se po nucených přestávkách již nevrátili. 
Sezóna 2020-2021 se také odehrála ve stínu 
omezování soutěží, zimních turnajů, přerušo-
vání tréninkových činností pod vlivem pande-
mických opatření. Zakončili jsme ji nakonec 
ve středu tabulky a těšili se na další sezónu.
Sezóna 2021-2022 již byla plánovaná jako 
sezóna, kde kluci přemění svoji tréninkovou 
píli do nějakého úspěchu. Musíme vyzvednout 
to, že když pomineme nucené uzávěry, tak 
kluci měli téměř 100% tréninkovou docházku. 
To se na podzim ukázalo ve formě druhého 
místa v tabulce. A čekali jsme, jaká opatření 
poznamenají tuto soutěžní zimu. 
Ta v náš prospěch dopadla i nad očekávání. 
Po medailovém úspěchu v soutěžích jižní 
Moravy jsme dokázali postoupit z vlastní ob-
lastní soutěže do finálového turnaje Zimního 
halového přeboru (ZHP). Toto se nám povedlo 
s chlapeckým týmem poprvé za desítky let. 
V pátek 25. března v pátek jsme tak vyrazili 
směr Žatec, kde 26. března celý den probíhal 
finálový turnaj ZHP. Postupně jsme se utkali 
s pozdějším vítězem turnaje TJ Litohlavy, který 
nás jednoznačně přehrál 14:4 (6:3). Dále 
v poslední vteřině nám utekl bod s TJ Žatec 
9:8 (5:5). Tohle kluci hodně oplakali. Ve tře-
tím utkání jsme porazili Sokol Opatovice 9:7 
(5:1). To nám trochu zvedlo náladu. Ovšem 
v následném utkání jsme i přes herní projev 
nedokázali „nastřílet“ a se Starou Hutí jsme 
prohráli 4:8 (1:4). V posledním utkání jsme 
získali 2 body s Drakenem Brno 9:5 (6:1). 
Celkově jsme dosáhli na 4. místo, což pro 
nás byl obrovský úspěch. A navíc nás hryzalo, 
že s bodem navíc jsme mohli mít – vzhledem 
k zamotanosti vzájemných výsledků – i stří-
brnou placku. Matěj Kočenda získal v indivi-
duálních hodnoceních 3. místo mezi brankáři 
a Honza Žemlička získal ocenění pro neju-
žitečnějšího hráče. A pak jsme ještě mohli 
6 hodin v autobuse dumat, co uděláme příště líp, 
na čem budeme pracovat na trénincích.
Potom jsme 17.-19. června na domácím hřišti 
měli šanci sezonu ještě vyšperkovat. Jakožto 
pořádající oddíl, respektive postupující tým 
z oblasti, jsme se zúčastnili Poháru České 
republiky v kategorii mladších žáků. Soupeři 
k nám přijeli z Nezvěstic, Přeštic, Mostu, Svi-

nova a Čakovic. Což jsou vše bašty házené. 
V pátek jsme náš zápasový program začali dru-
hým utkáním dopoledního programu s Baní-
kem Most. Ve vyrovnaném utkání jsme dokázali 
porazit Baník v poměru 12:8. Neuvěřitelné 
bylo nastartování divácké kulisy. Kromě rodičů, 
prarodičů a sourozenců dorazily i školní třídy 
a hnaly své hvězdy vpřed. Překonali jsme tady 
úvodní nervozitu a získali trochu sebevědomí, 
že hrát se dá s každým. Odpolední zápasový 
program jsme zahajovali utkáním se Sokolem 
Svinov. Toto je tým, se kterým míváme střída-
vou úspěšnost. Navíc asi měsíc před Pohárem 
jsme ve Svinově vyhořeli v prvním poločase 
a utkání ztratili v poměru 12:10. Od začátku 
se nám ale dařilo. Matyáš Adámek, který 
se vrátil po měsíci do hry (díky zlomenině ruky), 
rozhodl první poločas třemi rychlými branka-
mi, a tím de facto Svinov znervóznil a zlomil. 
Utkání jsme dotáhli do vítězného konce 12:17. 

Sezóna měla zlatý vrchol
Úspěšná sezóna družstva mladších žáků

Naprosto neuvěřitelně zápas odmakala obrana, 
která téměř vygumovala hlavní tahouny Svino-
va. Po prvním dnu jsme tak byli – překvapivě 
– jediný tým s plným počtem bodů. Před námi 
byla však sobota a zápasy s očekávanými lídry 
turnaje – Nezvěsticemi a Přešticemi. Ve velice 
vyrovnaném utkání jsme dopoledne dokázali 
překonat Nezvěstice 10:8 a odpoledne Přeštice 
9:5. V obou utkáních jsme se dokázali mnohem 
lépe vyrovnat s horkým počasím. V nastaveném 
přístupu „zápas od zápasu“ si kluci rozdělili role 
– Kočenda zavře v bráně, Žemlička, Mentlík, 
Hradil (kapitán družstva) uběhají i nemož-
né v obraně a Kočvara, Kuchařík, Adámek 
zkusí nastřílet víc než soupeř. A dařilo se nám 
to už 4 zápasy v řadě. A když nemohli tito, 
tak se zapojili – a velice úspěšně – Pochylý, 
Bureš, Ohnutek, Alex a tři děvčata, která 
v této kategorii mohou startovat – Černocho-
vá, Boubelíková, Šrámková. Druhý den jsme 
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Sezóna měla zlatý vrchol
Úspěšná sezóna družstva mladších žáků

nakonec uzavírali stejně jako první. S plným 
počtem bodů… A to znamenalo zlato! Což pře-
konalo všechny naše plány. V neděli jsme 
odehrávali poslední utkání proti Čakovicím. 
Do utkání jsme nechali nastoupit hlavně naše 
mladé pušky a míchali sestavou – protože 
pro část týmu to bylo rozloučení s kategorií 
mladšího žactva. Nakonec jsme po vyrovnaném 
utkání ztratili v poměru 8:10.
Nic to nezměnilo na tom, že z turnaje jsme 
odešli jako vítězové. Kromě nejlepšího umístění 
se můžeme pochlubit nejlepší obranou turnaje. 
V individuálních kategoriích byli oceněni Matěj 
Kočenda jako nejlepší brankář. Honza Žem-
lička jako nejlepší obránce a Ondra Kočvara 
jako nejlepší útočník. Matyáš Kuchařík a Honza 
Žemlička navíc ještě obdrželi cenu pro nejuži-
tečnějšího hráče. Matyáš za neuvěřitelné nasa-
zení a obětavost během turnaje. Honza za vý-
kony, které stabilně předváděl celou sezonu.
Mockrát děkujeme za podporu všem, kteří jste 
se na tomto úspěchu podíleli. Není to totiž 
jen jeden turnaj a pak medaile. Jsou to desítky 
a stovky poctivě odchozených tréninků, radosti 
i smutky z výher a proher. Tisíce kilometrů 
naježděných jako řidič, rodič, doprovod, fa-
noušek, ošetřovatel, utěšitel, trenér, vedoucí, 
atp. Ale hlavně jsou to zážitky, které jinde 
a jinak nezískáte. A tahle parta je teď má a bude 
získávat další.
Děkujeme za vše v této a předchozích sezó-
nách Žemličkovým, Hradilovým, Mentlíkovým, 
Kočendovým, Zachovalovým/Zajícovým, Po-
chylým, Kočvarovým, Alexovým, Navrátilovým, 
Domanským. S organizací turnaje, jeho přípra-
vou, průběhem a výsledným dojmem Výboru 
a členům oddílu (hlavně trio Věra Sigmundová, 
Lenka Černochová, Hana Štrublíková – holky 
moc pěkný) a fanouškům (tady si dovolím vy-
píchnout Iva Novotného), sudím (Ing. Michal 
Kratochvíl, JUDr. Natalie Navrátilová, Petr 
Langr ml.), kteří to po tři dny ve vedrech 
odtáhli s píšťalkou. 
Pokud se chcete přidat, tréninky mladších žáků 
jsou v pondělky a čtvrtky od 16:30 na hřišti 
u koupaliště, tréninky mladších žaček potom 
úterky a pátky.

J. Č.
inzerce
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Začátek sezóny se našim hráčům nevydařil 
a po první polovině soutěže byla obě družstva 
na sestupových místech. V druhé polovině pak 
již bojovala o udržení v soutěži. 
Družstvu B se to podařilo a i nadále bude 
hrát okresní přebor III. třídy. Ovšem družstvo 
A se přes veškerou snahu v soutěži neudrželo 
a sestoupilo do okresního přeboru II. třídy.
Chropyňská stolně tenisová mládež se účastnila 
Okresních bodovacích turnajů. V kategorii 
U15 se na 5. místě umístil Michal Novotný 
z celkového počtu 28 hráčů a hráček. V kate-
gorii U13 obsadil 6. místo Matěj Zahradníček 
a v závěsu za ním se umístil další hráč našeho 
oddílu Ondřej Kovařík. V této kategorii jich 
startovalo celkem 21. V kategorii U11 startovalo 
5 hráčů a Jiří Rosecký se umístil na 4. místě.
Mimo těchto dlouhodobých soutěží jsme uspo-
řádali již tradiční turnaj „O přeborníka Chro-
pyně“ a náš hlavní turnaj, který od loňského 
roku nese jméno „Memoriál Josefa Maršála“. 
Naši hráči se také zúčastnili některých turnajů 
pořádaných jinými oddíly a zahráli si přátelská 
utkání s družebním oddílem SK Telč.
Na závěr sezóny, v sobotu 4. června, se v herně 
stolního tenisu uskutečnil turnaj dětí kategorie 
U13. Na prvním místě se umístil Matěj Zahrad-
níček. Druhé místo obsadila Lilien Žilinková 
a na třetím místě se umístil Jiří Rosecký.

Ohlédnutí stolních tenistů
 
za uplynulou sezónou

Nyní se již oddíl začíná připravovat na novou, 
doufejme, že úspěšnější, sezónu 2022/2023.
Poslední zářijový víkend odstartuje dlouhodobá 
soutěž. V sobotu 8. října to rozjedeme turnajem 
„O přeborníka Chropyně“, 19. listopadu to bu-
de další ročník „Memoriálu Josefa Maršála“.

Děkujeme všem hráčům za jejich výsledky, 
rodičům a organizátorům za hladký průběh 
jednotlivých akcí i soutěží, sponzorům za fi-
nanční pomoc. Zejména velký dík patří městu 
Chropyně, TJ Chropyně a Národní sportovní 
agentuře.                                                ST

inzerce
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Milá maminko, vážení rodiče. 

Bude-li to s ohledem na aktuálně platná omezení možné, násle-
dující vítání občánků našeho města proběhne v tomto termínu: 

 
24.09.2022 - zámek

V případě zájmu kontaktujte matriku Městského úřadu v Chropyni 
osobně nebo telefonicky na čísle 573 500 741.

Těšíme se na Vás.                    Dana Kunčarová

Vítání občánků

Dana Kunčarová

Příchod nového človíčka 
je vždy radostnou událostí.

Blahopřejeme všem rodičům 
a přejeme jim hodně radosti 

a především trpělivosti 
při výchově svých potomků.

 
Mezi občany Chropyně 
byly 11. června 2022 
přivítány tyto děti:

Jan MAREŠ

nar. 27.10.2021

Týna MAIXNEROVÁ

nar. 17.08.2021

Nela POLÁŠKOVÁ

nar. 20.11.2021

Václav KOŠINA

nar. 28.12.2021

Matyáš OTTA

nar. 10.12.2021

Vítání nových občánků ...

Amalie SOUKUPOVÁ

Michael FIALA Štěpán VLČEK

nar. 20.10.2021

nar. 14.02.2022 nar. 19.04.2022

- Průměrná teplota v červnu činila 20,4 °C. 
- Nejvyšší teplota byla naměřena 30. června v 17:55 (35,9 °C).
- Naopak nejnižší teplota byla naměřena 22. června v 05:20 (8,6 °C). 
- Nejteplejším dnem byl 30. červen s maximální průměrnou 

teplotou 27,2 °C. 
- Nejchladnějším dnem byl 14. červen s minimální průměrnou 

teplotou 16,1 °C. 
- Srážky padaly během 15 dnů, celkem napadlo 50,0 mm. 
- Nejvíce jich spadlo 4. června (9,6 mm). 
- Slunečního svitu jsme si užili 295,2 hodiny. 
- Letních dnů máme za sebou 21, tropických dnů 6, k tomu navíc 

2 tropické noci.

- Průměrná teplota v červenci činila 21,0 °C. 
- Nejvyšší teplota byla naměřena 21. července v 15:50 (37,1 °C). 
- Naopak nejnižší teplota byla naměřena 18. července v 05:35 

(8,3 °C). 
- Nejteplejším dnem byl 21. červenec s maximální průměrnou 

teplotou 27,5 °C. 
- Nejchladnějším dnem byl 11. červenec s minimální průměrnou 

teplotou 16,3 °C. 
- Srážky padaly během 14 dnů, celkem napadlo 58,0 mm. 
- Nejvíce jich spadlo 26. července (12,8 mm). 
- Slunečního svitu jsme si užili 265,5 hodiny. 
- Letních dnů máme za sebou dalších 20, tropických dnů 9, tro-

pickou noc 1.
zdroj: počasí-chropyne.cz, foto: ToRo

Chropyňské počasí 
v červnu a v červenci
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Upozorňujeme občany, že zveřejnění ve Společenské kronice 
je zpoplatněno částkou 50 Kč za zveřejněnou osobu. Poplatek 
je splatný předem.

Čas ubíhá a nevrací, co vzal. 
Jen vzpomínky v srdcích zůstávají dál.

Dne 16. července 2022 jsme vzpomenuli smutné 
9. výročí, kdy nás navždy 
opustil pan 

 Ivo Nezhyba. 

Za vzpomínku všem děkují manželka a synové.

Odešlas, maminko, neznámo kam, 
vzpomínky po Tobě zůstanou nám.
Vzpomínky krásné, maminko milá, 

že jsi Ty vždycky pro nás jen žila. 

Dne 9. srpna 2022 by se dožila 76 let 
naše drahá manželka a maminka 
paní 

 Vladimíra Knotková. 

S láskou stále vzpomíná 
manžel a dcera Iveta.

Není zapomenut ten, jenž nás miloval, 
rád pracoval a rád se smál. 

Ještě dlouho chtěl s námi být, 
však přetrhla se mu nit života a musel odejít.

Dne 23. srpna 2022 si připomeneme 10. smutné 
výročí od úmrtí pana 

Františka Navrátila. 

S láskou vzpomínají manželka Olga, dcery Jana a Hana s rodinami, 
vnučky Anetka, Natálka, Nikolka a sestra s rodinou.

Dne 6. srpna 2022 jsme vzpomněli 6. smutné 
výročí úmrtí pana 

Jaroslava Ivánka. 

Stále vzpomínají dcera a syn s rodinami.

Čas rychle ubíhá, 
ale bolest v našich srdcích je stále hluboká.

Slzy v očích Tě neprobudí 
a domov prázdný zůstává.

Dne 13. července 2022 jsme vzpomenuli 
25. smutné výročí úmrtí našeho tatínka, dědečka 
a pradědečka pana 

Zdeňka Kroupy.

Na jeho dobré a laskavé srdce stále vzpomínají dcery Věra a Jarmila 
s rodinami.

Společenská kronika 
Dne 29. srpna 2022 se dožívá životního jubilea 
80 let naše maminka, babička a prababička paní 

Miroslava Gašpaříková. 

Do dalších let hodně zdraví a pořád dobrou ná-
ladu přejí dcera Vlaďka a syn Mirek s rodinami.

nabízí:
• přistavení kontejnerů, odvoz a l ikvidaci odpadů
• zemní a bourací práce (základy, přípojky, zámková dlažba
  apod.)
• prodej písku, drtí ,  recyklátů a zeminy

Nově  !!! - bezplatná likvidace pneumatik

Bližší informace na tel.: 737 316 095

www.robicont.cz

reklama
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Společenská kronika 

       
Uzávěrka Zpravodaje města Chropyně:
č. 08/2022 - 1. září (vychází 16. září)
č. 09/2022 - 13. října (vychází 27. října)

Vážení čtenáři, pečlivě sledujte uzávěrku Zpravodaje, 
abyste nepromeškali vydání, ve kterém chcete uveřej-
nit Vaši vzpomínku či blahopřání.

Vychází měsíčně v nákladu 2150 ks - bezplatná distribuce
Uzávěrka tohoto čísla: 11. srpna 2022 (číslo vychází 26. srpna 2022)  
Uzávěrka příštího čísla: 1. září 2022 do 12:00 hod.
Při nedodržení termínu uzávěrky nemusí být příspěvek zve-
řejněn.

Město Chropyně upozorňuje, že odpovědnost za otištěný obsah place-
ných sdělení nesou zadavatelé inzerce. O výběru příspěvků a době jejich 
zveřejnění rozhoduje výlučně redakce. Příspěvky mohou být redigovány, 
podstata jejich obsahu zůstává nezměněna. Názory autorů článků 
se nemusí shodovat s názory redakce. Šíření veškerého obsahu Zpravo-
daje bez souhlasu redakce je zakázáno.

Navždy se zavřela kniha Tvého života,
zůstaly jenom vzpomínky a prázdnota.

Dne 26. srpna 2022 vzpomínáme 
4. smutné výročí úmrtí našeho tatínka, 
dědečka a pradědečka pana 

Františka Tesaře. 

S úctou a láskou vzpomíná celá rodina.

Vše pominulo, 
jen stopa lásky v srdcích zůstala…

Dne 27. srpna 2022 vzpomínáme 1. výročí úmrtí 
naší maminky, babičky a prababičky paní 

Miluše Piskové. 

Dne 30. října 2022 vzpome-
neme 11. výročí úmrtí našeho 
tatínka, dědečka a pradědečka 
pana 

 Antonína Pisky. 

S láskou vzpomínají 
a nikdy nezapomenou dcery s rodinami.

Co Tobě můžeme víc dát 
než kytičku na hrob a vzpomínat. 

Dne 29. srpna 2022 vzpomínáme nedožité 
86. narozeniny našeho tatínka, dědečka a pra-
dědečka pana 

Pavla Zsemberiho. 

S láskou vzpomínají a nikdy nezapomenou 
synové s rodinami.

V našich srdcích žiješ dál…

Dne 4. září 2022 vzpomeneme 4. smutné výročí 
úmrtí paní 

Marie Hýžové. 

S láskou a úctou vzpomíná manžel František, 
syn Lubomír a dcera Irena s rodinou, vnoučata Terezka, Anetka, 
Adélka a Matěj.

Kdo lásku a radost rozdával, 
ten neodešel 

a žije v našich srdcích dál.

Dne 5. září 2022 vzpomeneme 5. smut-
né výročí úmrtí paní 

 Olgy Šebelové. 

S láskou vzpomínají děti s rodinami.

Tolik jsi život miloval a chtěl jsi s námi být, 
osud byl ale krutý a nenechal Tě žít.

Dne 12. září 2021 by se dožil 23 let náš syn, 
bratr, vnuk a synovec pan 

Dominik Col. 

S láskou v srdci vzpomínají rodiče, sestra, prarodiče, ostatní příbu-
zenstvo a kamarádi.

Stále Tě v srdci máme,
s láskou a úctou vzpomínáme.

Dne 12. září 2022 vzpomeneme 10. výročí 
úmrtí paní 

Františky Calabové. 

S láskou vzpomíná syn Ivo. 
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Hulín HRY SENIORŮ 2022
09.09. Mikroregion Jižní Haná zve všechny seniory a jejich 

příznivce na tradiční hry. Přijďte sportovat, povzbu-
zovat a dobře se bavit. Plakát uvnitř Zpravodaje. 

 Kde: MKC Hulín, 09:00

Hulín POHODOVÝ KONCERT – BEST OF ROCK 
01.09. Konec revivalů jedné kapely, hrajeme Best of Rock. Žád-

ný cajon a španělka, ale plný rockový zvuk. Našim mo-
torem je sehraná rytmika Věry Špinarové. Vstup zdarma.

 Kde: náměstí Míru, Hulín, 18:00

Kroměříž ČAU PRÁZDNINY! 
27.08. Přijďte zakončit prázdniny ve velkém stylu! Těšte 

se na hudební vystoupení pro děti i celou rodinu, 
kolotoče, klauny, kouzelníky, pěnovou párty, vodní 
atrakce, cukrovou vatu, pohádkový les, fotokou-
tek, trampolíny, nafukovací atrakce, herní simuláto-
ry a spoustu dalších zážitků! Vstupné: předpro-
dej 150 Kč/osoba, na místě 250 Kč/osoba. Více 
na www.vystavistekromeriz.cz.

 Kde: Výstaviště Kroměříž, 09:00–18:00

Kroměříž SVATOVÁCLAVSKÉ SLAVNOSTI
10.09. Již podeváté se kroměřížské výstaviště promění 

ve Svatováclavské slavnosti piva a skvělé muziky. 
Špičková hudba, pivní speciály moravských pivo-
varů a gurmánské pochoutky. Těšte se na Marka 
Ztraceného, Pokáče, Citron, Fleret, Hodiny, Nšoči 
a spoustu dalších! Předprodej vstupenek na www.
vystavistekromeriz.cz.

 Kde: Výstaviště Kroměříž, 13:00   

Kroměříž PIARISTÉ NA MORAVĚ A VE SLEZSKU
30.06.–02.10. První kolej tohoto řádu mimo Itálii vznikla v jihomo-

ravském Mikulově již v roce 1631 a během 17. a 18. sto-
letí došlo na Moravě a ve Slezsku k založení dalších 
10 stálých kolejí a rezidencí. Každá z těchto fundací 
bude představena formou obrazového panelu doku-
mentujícího současný stav. Výstava také představí 
artefakty spojené s provozem piaristických škol, jako 
jsou učebnice nebo vědecké přístroje, dále bude 
možné spatřit portréty fundátorů jednotlivých kolejí – 
biskupy olomoucké Františka z Dietrichsteina, Jakuba 
Arnošta z Lichtensteinu-Castelcorna nebo měšťana 
Josefa Georga Zechu. Podobu jednotlivých míst ukáží 
vybrané plány a fotografie, vybavení pak dokumentují 
kresby oltářů, pečetidla, relikviáře, postavníky nebo 
liturgické předměty a oděvy. Vstupné 100 Kč.

 Kde: Arcibiskupský zámek Kroměříž, út–ne: 
 08:30–18:00

Přehled kulturních akcí 
v Chropyni a okolí

více informací na
www.muchropyne.cz

Chropyně CHROPYŇSKÉ HODY 2022
02.09.–04.09. Tradiční Chropyňské hody plné hudby, her, soutěží. 

Více uvnitř Zpravodaje.
 Kde: areál zámeckého parku

Chropyně VERNISÁŽ VÝSTAVY „CO MÁME V DUŠI?“ 
02.09. Srdečně zveme do víceúčelového sálu Zámku Chro-

pyně na slavnostní zahájení výstavy obrazů z dílny 
chropyňského kroužku malování. Vystaveny budou 
obrazy paní Dagmar Šípkové Novotné, paní Ludmily 
Lokobauerové, paní Jaroslavy Matouškové, paní 
Elišky Truhlářové, paní Dagmar Sadílkové a jednoho 
nejmenovaného autora. Vstupné dobrovolné.

 Kde: víceúčelový sál zámku

Chropyně VÝSTAVA HRAČEK
22.06.–30.09. Výstava hraček nyní krášlí prostory Zámku Chro-

pyně až do konce září. Retro hračky nám zapůjčila 
a výstavu připravila pro malé i velké návštěvníky 
paní Andrea Miklasová a je na co se dívat. Vystaveny 
jsou hračky, s kterými si hrávaly ještě naše babičky 
i prababičky. Mezi skvosty patří kočárky na tříkolo-
vém kovovém podvozku, s koly buď loukoťovými 
nebo kovovými s dráty, s korbičkami vyplétanými 
proutím či dřevěnými, doplněnými malou textilní, 
většinou sklopnou, stříškou z konce 19. století. Sou-
částí sbírky jsou velké kočárky pro děti značky Liberta, 
Štegner, Zekiva, Waletr, Strong. Více na www.sloch.cz.

 Kde: Zámek Chropyně, út–ne 10:00–17:00

Chropyně VÝSTAVA OBRAZŮ MALÍŘKY A ILUSTRÁTORKY
30.07.–30.09.  EVY MILOTOVÉ
 Výstava nese název „Čas balónů, vznášedel a ele-

gance“, její poetické zobrazení života na přelomu 
19. a 20. století, kdy ženy nosily elegantní šaty, 
rukavičky a klobouky a muži zase obleky a cylindry, 
je nádherným pohlazením na duši. Obrázky jsou plné 
barev a radosti ze života, očekávání toho, co přinese 
nové století. Více na www.sloch.cz.

 Kde: Zámek Chropyně, út–ne 10:00–17:00

Chropyně  KURZ PODZIMNÍHO TVOŘENÍ
12.09. Zveme na kurz kreativního podzimního tvoření. Kurz 

povede floristka Kateřina Buksová. Volných míst moc 
není, takže kdo se dřív přihlásí, ten tvoří. Přihlásit 
se můžete na telefonu číslo 601 508 981 nebo 
na e-mailu: klara.kadlcikova@sloch.cz. Cena: 650 Kč 
(zahrnuje veškerý materiál a půjčení floristického 
nářadí).

 Kde: MKS, 17:00
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